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TOTAAL SCHRIFTELIJKE RAADSVRAGEN P&C per fractie na B&W 6 juni 2023 
(J)aarrekening 2022, 1e (T)ussenrapportage 2023 en (K)aderbrief 2024 
 

G.  Nr.  Bladzijde / onderwerp Vraag Antwoord 
R Bo1 01 Algemeen Hoeveel rechtszaken zijn tegen plannen van de ge-

meente gevoerd? Hoeveel toegekend, hoeveel afgewe-
zen? Hoeveel heeft dit gekost?  

In 2022 liepen twee procedures bij de Raad van State tegen bestemmingsplannen, die 
in 2021 waren vastgesteld, namelijk tegen bestemmingsplan Oosterpark en tegen be-
stemmingsplan Pruimendijk 164 – 170. 
De Raad van State heeft het beroep tegen bestemmingsplan Pruimendijk 164 – 170  
ongegrond verklaard. Datum uitspraak was op 8 maart 2023. Er zijn geen kosten ge-
maakt voor deskundigen/rechtsbijstandverleners door de gemeente. 
Het beroep tegen bestemmingsplan Oosterpark is gegrond verklaard. Datum uitspraak 
was op 22 maart 2023. In de uitspraak is bepaald dat de gemeente de griffie- en pro-
ceskosten moest vergoeden voor de 4 partijen, die beroep hadden ingesteld. In totaal 
ging dit om een bedrag van € 4.095,25. 

R Bo1 02 Pag.9 Hoeveel jaarplannen voor welke wijken zijn gemaakt? 
Wat is daar aan acties uit gekomen?  

Er zijn in 2022 jaarplannen opgesteld voor de wijken Drievliet/Het Zand, Oost en 
Oostendam. Op basis hiervan zijn in Drievliet werkgroepen gestart rond leefbaarheid, 
verkeer en veiligheid. In Oost heeft het kernteam i.s.m. het leefbaarheidsteam diverse 
acties opgezet rond leefbaarheid en sociale cohesie. En in Oostendam zijn er bijeen-
komsten georganiseerd over o.a. de Crezéepolder en over fijnstof & geluid.    

R Bo1 03  Hoeveel keer zijn de wijkregisseurs actief benaderd 
door inwoners?  

De wijkregisseurs worden dagelijks meerdere keren benaderd zowel rechtstreeks  
(telefoon/mail), via de ambtelijke organisatie als via het netwerk/bijeenkomsten. 

R Bo1 04  Bij hoeveel activiteiten uit de wijk is actie ondernomen, 
met voorbeelden 

Iedere activiteit in de wijk levert uiteenlopende actiepunten op. Hiervan wordt geen re-
gister bijgehouden. Maar te denken valt aan signalen t.a.v. leefbaarheid, sociale cohe-
sie en veiligheid bij bijvoorbeeld een buurttent. 

R Bo1 05 Pag. 10                             ‘alle websites van de gemeente’ …hoeveel websites 
heeft de gemeente en welke?  

Ridderkerk 
Websites: 9 
Apps: 1 
BAR-organisatie 
Websites: 6 
Apps: 2 
De websites staan vermeld op de gemeentelijke website:  
www.ridderkerk.nl/toegankelijkheid. 

R Bo1 06 Pag. 10 en pag. 106 WOO verzoek, informatie wordt met inwoners gedeeld. 
Is hierdoor het WOO-verzoek in principe overbodig ge-
worden? 
Er zijn 35 verzoeken ingediend, 26 afgedaan, 5 inge-
trokken, wat is met de andere 4 gedaan? Welke onder-
werpen betrof het voor alle verzoeken?  

De WOO schrijft ten aanzien van een aantal categorieën, documenten actieve open-
baarmaking voor. Dat maakt een WOO-verzoek niet overbodig, omdat dit ook om an-
dere documenten kan gaan.  
De 4 niet in 2022 afgedane verzoeken zijn in 2023 afgehandeld, ingetrokken of nog in 
behandeling. 
De onderwerpen zijn zeer gevarieerd, van Begraafplaats Vredehof tot aan een verzoek 
over het bijwonen van bijeenkomsten van de Nationale Ombudsman. De categorieën 
van onderwerpen waarover verder verzoeken zijn binnengekomen, zijn: 
- Ruimtelijke ontwikkelingen 
- (Omgevings)vergunningen 
- Nieuw-Reijerwaard 
- WOZ 
- Verkeers-/parkeergegevens 
- Bijeenkomsten Nationale Ombudsman 
- (Opgelegde) gedragsregels 
- Inschrijving BRP 
- Jeugdhulp 
- Integriteit 



Schriftelijke raadsvragen P&C fracties en antwoorden gemeente Ridderkerk versie na B&W 6 juni 23                                2 

G.  Nr.  Bladzijde / onderwerp Vraag Antwoord 
- APV-regels 
- Huisverbod. 
Sinds begin maart worden alle WOO-verzoeken, -besluiten en openbaar gemaakte 
stukken gepubliceerd op https://www.ridderkerk.nl/publicaties/woo-verzoeken/. 

R Bo1 07 Pag. 14  VTH taken, wettelijke regels worden nageleefd, in hoe-
verre wordt gecontroleerd op illegale bouwwerken? In-
dien gecontroleerd wordt, hoeveel keer is dan handha-
vend opgetreden of juist gedoogd?  

In 2022 zijn 37 handhavingsprocedures opgestart. Geen van de procedures is afgehan-
deld met een gedoogbesluit. Meer informatie over handhaving is te vinden in het vast-
gestelde jaarverslag VTH-Wabo 2022 van 30 mei 2023. Waarover u per raadsinforma-
tiebrief bent geïnformeerd. 

R Bo1 08 Pag. 17  Uitvoering aan mobiliteitsplan, wat is daarvoor gedaan? Hieronder leest u een opsomming van wat er voor de verschillende deelprogramma’s is 
uitgevoerd – waaraan gewerkt wordt.  
Ontbrekende schakels fietsnetwerk 
Ringdijk-Randweg-Schans is uitgevoerd. 
Kievitsweg-Rijnsingel-Randweg onderdeel MFR. Oosterpark onderdeel van herin-
richting Oosterpark.  
Verminderen barrièrewerking auto 
Start onderzoek herinrichting centrumring. 
Rotterdamseweg-Rijnsingel is onderdeel van de MFR. 
Aanpak verkeersveiligheidsknelpunten 
Dit is gekoppeld aan de uitvoeringsagenda verkeersveiligheid, waarin de top 20 van ri-
sico volle locaties is opgenomen. Daarnaast wordt het aanpakken van de knelpunten 
meegenomen in de diverse projecten, zoals MFR, HOV, Onderzoek centrumring, 
SPUK-maatregelen.  
Programma gedragsbeïnvloeding 
Verkeerseducatie voor jongeren en ouderen. Camerahandhaving Sint Jorisstraat en in-
zet op duurzame mobiliteit.  
Wegcategorisering 30 tenzij 
Herinrichtingsontwerp Erasmuslaan.  
Fietsparkeren  
Plaatsen van fietsvlonder op Dillenburgplein.  
HOV 
Het tracé is vastgesteld en de ontwerpen worden gemaakt. F15 is deels uitgevoerd.  
Vervoer op maat 
De buurtbus is hier een voorbeeld van.   

R Bo1 09  Welke criteria gelden voor 30 km wegen en welke voor 
50 km wegen en wie stelt dat vast?  

In de CROW-publicatie ASVV2021 staan de richtlijnen (criteria) aangegeven voor het 
inrichten van erftoegangswegen (30 km) en gebiedsontsluitingswegen (50 km). Wij vol-
gen deze richtlijnen. 

R Bo1 10 Pag. 18  Extra halte waterbus Bolnes, dit vervoer is ernstig ver-
slechterd o.a. door ééns per uur te varen. Wordt daar 
actie op ondernomen? Hoe zie ik dat in combinatie met 
de halte Bolnes?   

We zijn in gesprek met de concessieverlener Blue Amigo en de provincie over het her-
stel van de dienstregeling naar een half uursdienst over het gehele rooster wordt hard 
gewerkt. Echter door het personeelsgebrek is het nog niet mogelijk nu al weer op te 
schalen. Wij hopen dat opschaling zo snel als mogelijk kan plaatsvinden. Er is echter 
nog geen termijn aan te geven, waarbinnen dit gerealiseerd kan worden in verband met 
de inwerktijd van nieuwe medewerkers. 
Vooralsnog is er geen sprake van uitbreiding van de haltes langs deze lijn. Eerst moet 
de basis weer op orde zijn. De provincie heeft de verantwoordelijkheid voor de verdere 
ontwikkelingen van de lijn bij de vervoerder neergelegd. De vervoerder zal, naar ver-
wachting, in het najaar een start maken met de update van het ontwikkelplan. Eventu-
ele ontwikkelingen van nieuwe haltes zullen daarbij meegenomen kunnen worden, 
maar moeten passen binnen het contract.  
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R Bo1 11 Pag. 20  Beperkt gebaggerd i.v.m. PFAS, waar is vanwege 

PFAS niet gebaggerd terwijl het wel nodig zou zijn? 
Heeft dit consequenties met afvoeren water bij hoos-
buien?  

Alle noodzakelijke watergangen zijn gebaggerd. Op aanwijzen van het waterschap is 
vorig jaar ruim 2.000 m1 watergang geïnspecteerd, waar naar verwachting baggeren 
nodig zou zijn. Al deze locaties zijn gebaggerd (totaal 2.244 m3 bagger verwijderd).  
Nee, afvoer van regenwater wordt veel meer beïnvloed door de hoeveelheid waterplan-
ten. Op locaties met veel waterplanten worden jaarlijks de waterplanten verwijderd.  

R Bo1 12 Pag. 23  Steeds meer vrachtwagens bij NR, door mobiliteitshub 
besparing CO2-uitstoot 55% 2030, Hoe kan dit? 

Het reduceren van de CO2-uitstoot met 55% in 2030 is een ambitie, daartoe wordt on-
der andere een mobility hub gerealiseerd. In de Mobility HUB i.o. (aanbesteding) wor-
den verschillende mobiliteitsvormen en logistieke voorzieningen stapsgewijs bijeenge-
bracht op één fysieke locatie in Dutch Fresh Port. Deze collectieve voorzieningen zor-
gen voor het versnellen van innovatie in mobiliteit en minder CO2-uitstoot bij verkeer. 
Op deze manier kunnen de agro-logistieke bedrijven de overstap maken naar schone 
logistiek. Ook wordt ingezet op verdere elektrificatie van intern vervoer, realisatie van 
een Reeferhub en een bargelijn vanuit de Waalhaven.  

R Bo1 13 Pag. 29  Veel kinderen en volwassenen hebben we bewuster 
gemaakt voor kiezen gezonde leefstijl. Hoeveel kin-
deren en volwassenen en hoe meet je dat?  

Facet registreert/telt het aantal deelnemers aan activiteiten m.b.t. gezonde leefstijl, en-
kele voorbeelden:  
- Gezonde Schoolproject: 524 leerlingen 
- Kinderactiviteiten: 3.200 
- Ouder/kind activiteiten: 130/170 
- Volwassenen: 148. 
Effectmeting is lastiger, omdat dit gaat over gewoontes en gedrag. Vaststaat dat scho-
len hun beleid aan passen om vaste gewoontes positief te beïnvloeden (gezonde trak-
taties, water drinken). 

R  Bo1 14  Pag. 35  Gelijkwaardige samenwerking burgers, professionals, 
organisaties, bedrijven. Hoe is dit beoordeeld?  

Dit blijkt uit ervaring in de praktijk.  

R Bo1 15  Succesvolle innovatieprojecten, wanneer zijn die suc-
cesvol, hoe wordt dat gemeten?  

We kunnen de innovatieprojecten meten op het aantal deelnemers, dit resultaat is na-
tuurlijk het gemakkelijkst. Het succes van een innovatie op financieel vlak is op korte 
termijn niet gelijk meetbaar. Het is dus belangrijk om de balans te vinden tussen financi-
eel resultaat en de tijd nemen voor het bereiken van de doelstelling. Met het bereiken 
van de doelstellingen voeg je maatschappelijke waarde toe aan de gemeente. De af-
name van de vraag naar reguliere zorg kan op termijn in beeld gebracht worden. 

R Bo1 16   De website is aangepast en toegankelijk gemaakt. Is 
hierbij ook gebruik gemaakt van het MBR of inwoners?   

We hebben met livegang in alle communicatie meegenomen dat inwoners feedback 
kunnen geven via een speciale pagina op de website (ridderkerk.nl/feedback). Hier kun-
nen ze tips achterlaten (over o.a. zoekmachine, navigatie, teksten op website, sugges-
ties etc.) om zo de website te verbeteren. Ook staat onder bijna alle websitepagina’s de 
mogelijkheid feedback te geven over die desbetreffende pagina: ‘heeft u gevonden wat 
u zocht’. Wekelijks nemen we al deze feedback door en verbeteren we als team en or-
ganisatie de website.  
Via de Stichting lezen en schrijven zijn daarnaast gebruikerstest uitgevoerd met laagge-
letterden om de website toegankelijk(er) te maken. 

R Bo1 17 Pag. 57  Projecten Wooncompas, in hoeverre is Wooncompas 
verplicht goede burgerparticipatie toe te passen bij ont-
wikkeling projecten? Is die controleerbaar voor de 
raad? Zijn maatregelen mogelijk als zij dit niet of niet 
volledig doen?  

Die verplichting is er niet volgens de wet. Wel adviseren wij voorafgaand aan het indie-
nen van een principeverzoek, om te participeren. Op die manier kan het college een be-
tere belangenafweging maken bij het behandelen van het principeverzoek. Is het col-
lege akkoord, dan ontvangt de raad een raadsinformatiebrief, waarin ook de participatie 
is beschreven. In de vast te stellen ruimtelijke procedure besteden we vervolgens aan-
dacht aan de participatiemomenten in de toelichting, onder de maatschappelijke uit-
voerbaarheid. Alle participatiemomenten komen daarin terug, waarbij ook eventueel be-
schikbare verslagen zijn ingevoegd (geanonimiseerd). Maatregelen zijn niet mogelijk, 
behalve dan dat de raad het ruimtelijke plan niet vaststelt, omdat zij van mening is dat 
niet voldoende is geparticipeerd. Overigens maken we bij de nieuwe prestatieafspraken 
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met Wooncompas voor de periode 2024 – 2028 wederom afspraken over wanneer par-
ticipatie plaatsvindt bij ruimtelijke projecten.  

R Bo1 18  Pag. 121 Waalvisie, stand van zaken vissteigertjes?  Het Waterschap heeft de vergunning afgegeven om de vissteigers te mogen aanleg-
gen. Er zijn geen bezwaren tegen de vergunning binnengekomen. De vergunning is on-
herroepelijk geworden.  
De realisatie van de vissteigers staat gepland in het 4e kwartaal van 2023/1e kwartaal 
2024 i.v.m. einde bloeiseizoen en het niet beschadigen van de aanwezige flora en 
fauna (o.a. rietkragen).  

R Bo1 19 Pag. 142 Ontwikkelingen Dillenburg, geen projectleider. Dit plan 
is toch terug naar de tekentafel?  

Dit plan is terug naar de tekentafel en wordt in 2024 opnieuw opgepakt.  

R Bo1 20   HOV Populierenlaan-Verbindingsweg, wat zijn de plan-
nen hiervoor?  

Op het deel van de HOV-route Populierenlaan-Verbindingsweg wordt ter hoogte van de 
rotonde Burgemeester de Zeeuwstraat en Populierenlaan één passeerstrook aangelegd 
op de Burgemeester de Zeeuwstraat (aan de zijde van het Lohmanpark) en één pas-
seerstrook op de Populierenlaan (aan de zijde van de Jasmijnstraat). De rotonde  
Populierenlaan – Goudenregenplantsoen wordt vervangen door een voorrangsplein. 
We hebben het voornemen om aan de zuidzijde van de Populierenlaan een tweerich-
ting fietspad aan te leggen. In het najaar 2023 is de participatie over dit deel van de 
HOV-route gepland.   

R Bo1 21  Pag. 142  Vrij liggende fietspaden Erasmuslaan, wat zijn de plan-
nen hiervoor?  

Op basis van vragen vanuit de informatieavond onderzoeken we of aan de westzijde 
i.p.v. aan de oostzijde van de Erasmuslaan fietspaden aangelegd kunnen worden. In 
het najaar 2023 zal duidelijk zijn of dit past en vindt de participatie over de plannen 
plaats. 

R Bo1 22  Pag. 144  Voormalige Huishoudschool, nu ten prooi aan vanda-
lisme. Hoe is de ‘bescherming’ van dit leegstaande 
pand geborgd? 

Het pand wordt beheerd en beschermd door Ad Hoc vastgoedbescherming. Het pand is 
voorzien van hekwerken en camera’s. 

R Bo1 23  Pag. 171 Waaraan worden de subsidies Bibliotheek besteed?  - Reguliere subsidie wordt (samengevat) als volgt ingezet:  
1) Algemene programmering en dienstverlening in de vestigingen centrum, Bolnes 
en Slikkerveer;  
2) Bevorderen van zelfredzaamheid (taal, rekenen, digitaal);  
3) Digitale ontwikkeling van bibliotheken d.m.v. o.a. virtuele vestiging. 

- De zgn. WEB-middelen worden ingezet om mensen te activeren en actief te hou-
den door hun basisvaardigheden (taal-, reken- en digitale vaardigheden) verder te 
ontwikkelen. Voorbeeld is het zgn. Taalpunt. 

R Bo1 24   Wat doet stichting Chris en Voorkom voor Ridderkerk?  Chris en Voorkom! voert verschillende leeftijdsinterventies uit in het kader van jeugdpre-
ventie. D.m.v. deze interventies inspireren zij jongeren om gezonde keuzes te maken 
(o.a. preventie alcoholgebruik). Het gaat hierbij om hun sociale, emotionele en mentale 
weerbaarheid te bevorderen. In Ridderkerk wordt de nadruk gelegd op Voorkom! en ge-
woontevorming en risicogedrag. 

R T Bo1 25 algemeen Mis bij overzicht de bedragen uit de primaire begroting, 
kan dit weer toegevoegd worden?  

De lasten en baten van de begroting voor mutatie 1e  
turap 2023 zijn op programmaniveau terug te vinden in de tabel op pagina 7. 

R T Bo1 26 Pag. 15  Park Maasdonk, waarom is dit niet opgenomen bij ri-
sico’s?  

Er worden in de tussenrapportage geen risico’s opgenomen. Risico’s zijn een onderdeel 
van de paragraaf Weerstandsvermogen en risicobeheersing in de begroting en de jaar-
stukken. 

R T Bo1 27 Pag. 21 Verlaging budget Groenvisie t.b.v. visie op ecologie. 
Wat kan daardoor niet uitgevoerd worden van de 
Groenvisie?  

Zie antwoord op vraag EVR 28. 

R T Bo1 28  Dorpsmarketing, wat wordt daarvoor gedaan? Gaat dit 
in overleg met inwoners/wijkoverleg? 

Conform het collegeprogramma zijn we bezig met het ontwikkelen van een uit-agenda. 
Hiermee brengen we voor zowel onze inwoners als bezoekers, aan onze gemeente, in 
beeld wat voor moois er allemaal in Ridderkerk te vinden en beleven is. Voor deze 
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dorpsmarketing stellen we een regisseur Uit-agenda aan. Deze regisseur zal veel con-
tact hebben met organisatoren van activiteiten en evenementen, zoals: Facet, SSR, 
SER, wijkideeteams, wijkcentra, verenigingen en instellingen. 

R T Bo1 29 Pag. 29  Erfpacht, wordt dat meer toegepast naast Nieuw Reijer-
waard?  

Nee, er worden door de gemeente Ridderkerk geen andere gronden in erfpacht uitge-
geven.   

R T Bo1 30 Pag. 36  Tijdelijke loopstrook Oosterparkweg, wat wordt daar-
mee bedoeld?  

Naar aanleiding van een incident enkele jaren geleden is er aandacht gevraagd voor de 
voetgangers op dit gedeelte van de Oosterparkweg. Op dit gedeelte is er namelijk geen 
aparte ruimte voor de voetgangers. De Oosterparkweg wordt op termijn opnieuw inge-
richt. Daarom is gevraagd om een tijdelijke loopvoorziening aan te brengen in de vorm 
van een loopstrook.  
Met de tijdelijke loopstrook wordt een strook op de rijbaan bedoeld, die enkel bestemd 
is voor voetgangers. Vanwege het krappe profiel van de Oosterparkweg is er onvol-
doende ruimte voor een loopstrook en een rijbaan in tweerichtingen. Voertuigen die el-
kaar passeren moeten gebruik maken van de loopstrook. Dit is juridisch gezien niet toe-
gestaan. Om deze reden heeft de politie een negatief advies gegeven op het voorgeno-
men verkeersbesluit. Om die reden is het college niet overgegaan tot uitvoering van de 
loopstrook.  

R T Bo1 31  Wat wordt gedaan voor ‘electronische installatie inhui-
zing bibliotheek?  

Dit wordt gebruikt om aanpassingen en verzwaringen in de verouderde meterkasten 
aan te brengen. Deze zijn nodig om een goede installatie bij de bibliotheek aan te bie-
den met zo min mogelijk storingen. 

R T Bo1 32 Pag. 37 Waarvoor is bedrag herstel huishoudschool (€250.00,--) 
bedoeld?  

Het budget is beschikbaar gesteld door de raad om het casco te conserveren en te be-
schermen. Een gedeelte van de werkzaamheden is uitgevoerd.  

R T Bo1 33  Wat wordt bedoeld met renovatie Wingerd Wijkcen-
trum?  

Dit budget is voor de huisvesting van het wijkcentrum Oost. Het oorspronkelijke plan 
was gedeeltelijke renovatie van De Wingerd voor de huisvesting van het wijkcentrum. 
PCPO richt zich nu op gehele sloop en nieuwbouw van IKC De Wingerd met wijkcen-
trum. 

R CDA 01 Blz. 7/ Toelichting ge-
meentehuis. 

De werkzaamheden aan de brandmeldinstallatie van 
het gemeentehuis worden nu al meerdere jaren doorge-
schoven naar het volgende jaar. Kan u toelichten wat 
hier de reden voor is? 

Wegens intern capaciteitstekort, COVID-19 en capaciteitsgebrek bij uitvoerings- en ad-
viespartijen voor het opstellen en begeleiding van de BMI-werkomschrijving, bestek en 
aanbesteding, kon op z’n vroegst daarmee in het najaar van 2022 worden gestart.  
De werkzaamheden voor de brandmeldinstallatie zijn nu in de uitvoerende fase. Vol-
gens planning worden de werkzaamheden medio juli 2023 afgerond en opgeleverd. 

R J CDA 02 Blz 16 / Indicatoren In het Collegeprogramma punt 30 en 31 wordt gespro-
ken over de aanrijtijden van de hulpdiensten. In Pro-
gramma 2 (Veiligheid) wordt dit verder niet behandeld, 
ook niet bij de indicatoren. Is er meer te zeggen over de 
huidige aanrijtijden en de trends. 

In het jaarverslag van de VRR wordt uitgebreid gerapporteerd over de ontwikkelingen 
van de ambulancezorg in de regio. In de loop van 2023 zal de VRR gaan rapporteren 
over de kwaliteitsnormen, die in het kwaliteitskader ambulancezorg zijn opgenomen. 
Dat zijn in totaal 26, waaronder aanrijtijd. Rapportage hiervan is breder dan alleen de 
responstijden van A1-ritten. 
Voor wat betreft de aanrijdtijden van de brandweer is er een analyse uitgevoerd. Hieruit 
blijkt dat de opkomsttijden vrijwel in de gehele regio snel en afdoende zijn. Zo ook voor 
Ridderkerk.  

R CDA 03 Blz. 18 / Openbaar-
vervoer->BOB Bus 

De BOB-bus van en naar Rotterdam is vanwege Co-
rona en personeelsgebrek gestopt (dit geldt voor de 
BOB-bussen in heel de regio). Als CDA begrijpen we 
deze keuze, omdat de nadruk moet liggen op het rijden 
van de bussen in de ochtend, middag en avond. Welke 
mogelijkheden ziet het college/ welke inspanningen 
worden er gedaan om de BOB-bus weer te laten rijden 
tussen Ridderkerk-Rotterdam? 

In de bestuurscommissie VA van de MRDH op 12 oktober 2022 is besloten om de af-
schaling van het busvervoer te verlengen voor 2023 en 2024. Hiertoe is besloten, om-
dat nog altijd sprake is van een achterblijvend aantal reizigers en tekort aan personeel. 
Wanneer er tussentijds financiële ruimte is om meer bussen te laten rijden, wordt als 
eerste gekeken naar buslijnen in de gehele regio, waar de capaciteit niet voldoende is. 
De BOB-bussen staan daarbij niet hoog op de prioriteitenlijst. Het college ziet ook geen 
mogelijkheden om hieraan een hogere prioriteit te geven. 
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R J CDA 04 Blz 19 / Planmatig on-

derhoud wegen 
Is er voldoende zicht op de onderhoudsstatus i.r.t. de 
levensduur van alle kunstwerken binnen de gemeente 
(bruggen, tunnels, duikers etc)? Zijn er kunstwerken die 
op korte termijn vervangen dienen te worden? 

Ja, alle civieltechnische kunstwerken worden 1 maal in de 3 jaar geïnspecteerd. De 
keerwand Benedenrijweg/ Doncksebos en de damwand Werfkade zijn op korte termijn 
aan vervanging toe. 
 

R CDA 05 Blz. 20/ Straatmeubi-
lair planmatig onder-
houd 

Tijdens de Begrotingsraad van 2021 is de motie 2021-
126 Rolstoelvriendelijke picknickplaatsen aangenomen. 
In de afdoening werd aangegeven dit in de 'lijn' mee te 
nemen. Is er in de tussentijd al rolstoelvriendelijk meu-
bilair geplaatst? 

Ja. In de tussentijd zijn langs de Noord twee, voor rolstoelers toegankelijke, picknick-
sets geplaatst. Bij de Anjerstraat is een seniorenbank geplaatst. 

R CDA 06 Blz. 31/ Openbaar 
groen. 

In de kadernota van 2022 stond bij de trends/ ontwikke-
lingen waar we rekening mee moesten houden ook re-
creatiegebied de Gorzen. Vanwege de geschiedenis 
van de Gorzen als oude vuilstort is gebleken dat bomen 
sneller om kunnen waaien en dat op sommige plekken 
kans op contact met de verontreiniging mogelijk is door 
de dunne leeflaag. In 2021 zou nader onderzoek ge-
daan worden naar de mogelijkheid om zoveel mogelijk 
bomen te behouden in combinatie met het veilig te stel-
len voor recreanten. Dit zou naar alle waarschijnlijk om 
een aanzienlijke investering vragen. Zowel in de jaar-
stukken 2022, tussenrapportage 2023 en kaderbrief 
2024 lezen we hier niets over terug. Wat is de stand 
van zaken op dit onderwerp? Is het onderzoek al uitge-
voerd en is er bekend wanneer er gestart wordt met 
werkzaamheden?  

In de bestuurlijke planning is de oorspronkelijke actie ‘Vaststellen scenario gedeeltelijke 
herinrichting De Gorzen” opgenomen in actie 126 van het collegeprogramma 2022-
2026 Hart voor een toekomstig bestendig Ridderkerk. Deze actie, ‘we maken een ge-
biedsvisie voor De Gorzen waarbij ook het gemeentedepot wordt meegenomen. We 
richten ons op verdere optimalisering van de inrichting van het park met sportief recrea-
tieve voorzieningen’, staat voor 2024 gepland. In het 2e kwartaal 2023 start de offerte 
aanvraag voor het opstellen van de gebiedsvisie. Er is voor het opstellen een budget 
beschikbaar van € 75.000. 
   

R J CDA 07 Blz 34 / Indicatoren De indicator van Laaggeletterdheid blijft rond het per-
centage 12%. Is dit te verklaren door constante in-
stroom en uitstroom of hebben de ingezette acties 
hierop onvoldoende effect? 

De informatiesamenleving wordt steeds complexer. Recent onderzoek toont helaas aan 
dat de leesvaardigheid bij jeugd en jongeren afneemt, bijv. ook op mbo-niveau 1 en 2. 
Het is een maatschappelijk probleem dat in samenhang benaderd moet worden. Het is 
belangrijk om in te blijven zetten op een laagdrempelig en positief leesklimaat! 

R J CDA 08 Blz 37 / Samenkracht 
en burgerparticipatie 

De website is toegankelijker gemaakt voor iedere bur-
ger met een beperking. Wat is er in het kader van de in-
clusiviteit gedaan om de toegang tot deze informatie 
ook te verbeteren voor de burgers die geen gebruik ma-
ken van digitale middelen? 

We willen dat onze dienstverlening bereikbaar is voor alle inwoners, zowel schriftelijk, 
digitaal, telefonisch als via de balie in het gemeentehuis.  
De inwoner kiest van welk kanaal hij gebruik wil maken.   
Inwoners kunnen daarnaast voor digitale zaken hulp krijgen in de bibliotheek, het infor-
matiepunt Digitale Overheid (IDO). Tevens is er Het Taalpunt. Dit is het centrale punt in 
de gemeente, waar inwoners terecht kunnen voor vragen en advies over cursussen en 
workshops op het gebied van basisvaardigheden: taal, digitaal en rekenvaardigheden.  
We blijven naast de digitale kanalen inzetten op De Blauwkai.  
We versturen bewonersbrieven bij belangrijke onderwerpen. Zo bereiken we iedereen, 
ook inwoners die niet online zijn.  
Mocht de inwoner wel de website bezoeken, maar tegen een toegankelijkheidspro-
bleem aanlopen, dan staat op de pagina Toegankelijkheid dat inwoners contact op kun-
nen nemen via mail of telefoon. Zo stellen we alle kanalen beschikbaar.  

R J CDA 09 Blz 41 / mantelzorg-
waardering 

De pluim wordt inmiddels al twee jaar lang niet door ie-
dereen gebruikt. Tegen welke belemmeringen lopen 
gebruikers aan in het aanvraag proces en hoe kunnen 
we het gebruik stimuleren? 

Mantelzorgers zijn blij met de waardering. Echter wordt de vorm van de waardering, de 
Ridderkerkpas, bij verschillende mantelzorgers als onprettig ervaren. Belemmeringen 
zijn o.a. dat de pas niet werkt, het budget is niet meer te besteden of het is niet mogelijk 
om een account aan te maken. Wij zijn met de ontwikkelaar in gesprek over de dooront-
wikkeling van de Ridderkerkpas. Niet alle mantelzorgers bereiken we met de pluim. Wij 
zetten op verschillende manieren in om mantelzorgers te bereiken, door zowel vanuit 
de gemeente als de welzijnsstichting Facet hierover te communiceren. Daarnaast pro-
beren we dit ook te benoemen bij activiteiten. 
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R J CDA 10 Blz 49 & 52 / Energie-

transitie 
Kan het college aangeven hoe zij denkt de doelstellin-
gen uit de Warmtevisie in 2050 te gaan halen nu de 
warmteleiding vanuit Beverwaard van de baan is? 

Vattenfall is bezig met een masterplan voor de uitbreiding van het Rotterdamse warmte-
net op middellange- en lange termijn (tot 2050). Hierin wordt ook uitbreiding richting de 
Beverwaard meegenomen. Er worden oriënterende gesprekken gevoerd om mogelijk 
deze warmteleiding door te trekken vanuit Beverwaard naar Bolnes. Echter acht  
Vattenfall de kans heel klein dat de leiding naar Beverwaard wordt gerealiseerd, omdat 
deze onder de snelweg A16 doorgetrokken zou moeten worden.  
Verder wordt, naast de haalbaarheid van collectieve warmtenetten, ook onderzoek ge-
daan naar andere warmtebronnen om Ridderkerk te voorzien van aardgasloze warmte-
voorziening. Denk aan inzet van aquathermie (vanuit de Oude Maas voor Slikkerveer 
en Bolnes),  
riothermie (vanuit de rioolwaterzuiveringsinstallatie op De Gorzen voor levering aan wo-
ningen in Het Zand), restwarmtebronnen (o.a. vanuit Nieuw Reijerwaard) en all-electric 
(warmtepompen).  
Op de korte termijn wordt door middel van acties al ingezet op energiebesparing bij wo-
ningen. Met HVC zijn gesprekken gaande maar dat zal niet op korte termijn leiden tot 
nieuwe mogelijkheden om aan te sluiten op een regionaal warmtenet. 

R J CDA 11 Blz 52 / ongediertebe-
strijding 

Er is in 2022 sprake geweest van grote aantallen ratten. 
Wat is er concreet gedaan om met inwoners te commu-
niceren over zwerfafval en gevolg hiervan m.b.t. Onge-
dierte. En ook ‘voeren van eendjes met oud brood’ kan 
bijdragen aan grotere aantallen ratten, wat gaat de ge-
meente specifiek doen om dit tegen te gaan? 

In 2022 is weinig aandacht besteed aan het communiceren over de aantrekkingskracht 
van zwerfafval en ‘eendenvoer’ op ongedierte, zoals ratten. Dit jaar gaan wij o.a. via de 
Blauwkai en op de website de inwoners hierover informeren.  
 

R CDA 12 Blz. 54 / Accommoda-
ties-> Huishoudschool 

Wat is de huidige stand van zaken rondom de Huis-
houdschool? 

Er wordt gewerkt aan het opstellen van de kaders en randvoorwaarden voor de transitie 
tot woningen. Daarnaast zijn onlangs extra maatregelen genomen om het pand te be-
schermen tegen vandalisme. Momenteel  worden er ook gesprekken gevoerd met po-
tentieel geïnteresseerde projectontwikkelaars. 

R CDA 13 Blz. 56 / initiatieven 
voortkomend uit het 
Ontwikkelperspectief 
Centrum. 

Het oude pand van de Rabobank ziet er op dit moment 
niet uit als een mooie entree van het winkelcentrum, 
maar met een goede reden want hier wordt gewerkt 
aan nieuwe woningen. Is bekend wanneer deze wonin-
gen gerealiseerd zullen zijn? 

De bouw is stil gelegd door het schenden van een aantal voorschriften.  
Het is aan de projectontwikkelaar om hieraan te voldoen. Daarna kunnen de werkzaam-
heden worden vervolgd. Er is dus geen termijn aan te geven, wanneer deze woningen 
gereed zijn. 

R J CDA 14 Blz 57 / Voldoende 
woningen 

Aangegeven wordt dat er 167 woningen zijn gereali-
seerd. Is dit aantal netto? (dus nieuwbouw minus 
sloop). 

Dit zijn nieuwgebouwde woningen. Het gaat dus om het bruto aantal. 

R CDA 15 Blz. 106/ WOO De WOO heeft een enorme impact op de organisatie en 
is veelomvattend. O.a. het op orde brengen van de in-
formatiehuishouding is een enorme opgave. We kun-
nen voor het project WOO geen bedragen terugvinden 
die voor dit project gereserveerd zijn. Is inzichtelijk 
welke financiële gevolgen de WOO heeft voor Ridder-
kerk? 

Volgend op de meicirculaire van 2021 – waarin door het rijk budget voor de WOO is be-
noemd – is in juli 2021 (meerjarig) budget toegekend. In de 2e tussenrapportage van de 
BAR-organisatie, die op 29 oktober 2021 aan de raad is aangeboden, zijn twee bedra-
gen verwerkt. Een incidenteel bedrag van ca. € 46.000 en een structureel bedrag van 
ca. € 66.000. 

R CDA 16 Blz. 145/ Realisatie 
Waalvisie 

Er is sprake geweest van de mogelijke komst van een 
pontje op de Waal. Wat is hiervan de stand van zaken? 

De initiatiefnemer is voornemens om het pontje aankomende zomer te laten proefvaren, 
zodat mensen kennis kunnen maken met het pontje. Echter dienen bepaalde veilig-
heidsissues opgelost te worden alvorens het pontje überhaupt kan gaan varen.  
Met initiatiefnemer en de roeivereniging van Barendrecht is afgesproken dat de initia-
tiefnemer eerst een aantal zaken op papier zet alvorens het pondje gaat proefvaren. 
Daarover zal consensus bereikt moeten worden. De volgende vragen moeten beant-
woord worden: 
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- De voorrangskwestie en daarmee de veiligheid op het water dient opgelost te wor-

den. De boten van de roeivereniging hebben voorrang. Hoe kan men ervoor zorgen 
dat er geen botsingen worden veroorzaakt?  

- Hoe dient het e.e.a. technisch uitgevoerd te worden? 
- Hoe kan het e.e.a. juridisch geborgd worden?  
Initiatiefnemer gaat een voorstel doen en de betrokken partijen gaan daarna met elkaar 
in gesprek over het vervolg. De gemeente is feitelijk geen partij in deze kwestie, maar 
heeft een faciliterende rol.  

R CDA 17 Blz 180 / Indicator 43 De trend van het aantal meldingen kindermishandeling 
laat een stijgende lijn zien. Welke verklaring kan hier-
voor worden gegeven? 

We beschikken momenteel niet over deze informatie, maar zijn hierover in gesprek met 
een externe partij.  

R T CDA 18 Blz 12 / vergunning-
verlening 

Stagnatie van vergunningverlening a.g.v. onderbezet-
ting heeft een grote maatschappelijke impact. Kan het 
college aangeven welke inspanningen er allemaal ver-
richt worden om de onderbezetting op te lossen? 

Momenteel is de organisatie nog steeds op zoek naar invulling van openstaande vaca-
tures. Een deel van de ontbrekende bezetting is ingevuld met gedetacheerd/ingehuurd 
personeel. 

R T CDA 19 Blz. 39 / Centrum 
deelgebied 1 parkeer-
plaats 

In het ontwikkelperspectief centrum Ridderkerk 2035 is 
een planning gegeven wanneer deelgebieden zouden 
worden opgepakt. In de tussenrapportage wordt inge-
gaan op deelgebied 1 en een paar maanden geleden 
hebben we als commissie gezeten voor deelgebied 2. 
Kan het college een actuele planning geven van wan-
neer welk deelgebied wordt opgepakt? 

Deelgebied 1 
Aanbesteding van het ontwerp 3e kwartaal 2023. 
Indien de nutspartijen allen beschikbaar zijn, wordt er in het 4e kwartaal gestart met het 
verleggen van kabels en leidingen. De gemeente zal dan het 1e kwartaal 2024 starten 
met de werkzaamheden, beginnend bij het plein voor bakkerij Voordijk.  
Deelgebied 2  
Vaststelling van het ontwerp met bijbehorende kostenraming na het zomerreces. Aan-
besteding 1e kwartaal 2024 en uitvoering 3e kwartaal 2024. 

R K CDA 20 Blz 4 / punt 8 Keer-
wand Donckse Bos 

Voor het vervangen van deze keerwand is een enorm 
bedrag nodig. Zijn er ook andere mogelijkheden om het 
probleem op te lossen en welke gevolgen zijn er als de 
keerwand niet wordt vervangen? 

Andere constructies zijn onderzocht. Geconcludeerd is dat de voorgestelde oplossing 
de duurzaamste keuze is met de minste nadelen. Het veranderen van het wegprofiel is 
ook geen optie. Als de keerwand niet wordt vervangen, glijdt de weg en het fietspad ge-
leidelijk af richting de watergang.  

R CU 01 Blz 20 / Planmatig on-
derhoud waterwegen 

Financieel gezien vormt het doorschuiven van bagger-
werkzaamheden geen problemen. Wat is het gevolg 
van de uitstel van het baggeren voor de doorstroom 
van het water in onze watergangen en is er zicht op 
wanneer er wel weer gebaggerd kan gaan worden?  

Zie antwoord op vraag Bo1 11.  
 

R CU 02 Blz 21 / Rapport Win-
kelhart 

Is het rapport inmiddels al wel besproken met de BIZ? 
Wat waren de belangrijkste aanbevelingen, en op welke 
wijze wordt er een vervolg gegeven aan dit rapport? 

Het rapport is besproken met de BIZ w.o. de eigenaren. In het rapport wordt aangege-
ven welke winkels er het beste passen bij de leefstijlen in Ridderkerk. Eigenaren kun-
nen aan de hand van deze gegevens op zoek naar geschikte huurders. 

R J CU 03 Blz 35 / Samenkracht 
en burgerparticipatie 

Bij de alinea ‘Wat hebben we bereikt’ staat dat er een 
centralere plek voor innovatie en diversiteit is in het 
zorg- en ondersteuningsaanbod van maatschappelijke 
organisaties en – partners. Wat wordt bedoeld met 
deze opmerking? Waar is die plek en wat heeft ge-
maakt dat deze meer centraal is dan eerst?  

Hiermee wordt bedoeld dat er meer aandacht aan dit onderwerp wordt besteed door 
onze partners. Er is dus geen fysieke plek. 

R CU 04 Blz 35 / Samenkracht 
en burgerparticipatie 

Bij ‘wat hebben we bereikt’ staat dat er effectievere op-
lossingen zijn gevonden. Voor welk probleem zijn effec-
tievere oplossingen gevonden en kunt u twee of meer 
voorbeelden noemen?  

Het gaat om het betrekken van de doelgroepen bij onderwerpen, waarbij zijzelf betrok-
ken zijn. Hierbij kan gedacht worden aan:  
- Ondernemers die gekoppeld worden aan scholen; 
- Het opleiden van alleenstaande ouders voor kinderdagopvang. 

R CU 05 Blz. 36 / Volksge-
zondheid / wat heb-
ben we bereikt 

Geschreven staat dat wij hebben ingezet op het signa-
leren, het voorkomen en het tegengaan van eenzaam-

Er zijn nu geen signalen dat er sprake is van een dalende trend. 
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heid. In de afgelopen 10 jaren is het gevoel van een-
zaamheid in Ridderkerk gestegen met bijna 10 procent. 
Zijn er signalen dat dit percentage aan het dalen is? 

R CU 06 Blz 38 / Elektronisch 
berichtenverkeer I-
WMO 

Wat betekent de overgang naar i-WMO voor onze inwo-
ners? Zowel voor hen die wel, als zij die niet digitaal 
vaardig zijn? 

Het iWmo-berichtenverkeer vormt de basis voor veilige gegevensuitwisseling tussen 
gemeenten en zorgaanbieders. Inwoners merken hier niets van.  
De informatie kan op deze manier in alle fasen van de Wmo keten gevolgd worden:  
van toewijzing tot zorglevering en declaratie.  

R CU 07 Blz 39 / Maat werk-
dienstverlening 18- 
wat hebben we be-
reikt 

Er staat dat de wachtlijst voor jeugdzorg zoveel als mo-
gelijk beperkt is door overbruggingszorg te bieden. 
Waar bestaat dergelijke zorg uit? Ervaren de jongeren 
deze overbruggingszorg als helpend en voldoende?  

Jongeren, die op de wachtlijst staan van een zorgaanbieder, blijven ondersteuning krij-
gen vanuit wijkteam Preventie & Ondersteuning. De ondersteuning bestaat uit het con-
tact onderhouden met het gezin, waarbij gekeken wordt naar een mogelijke verandering 
in de situatie en het bieden van lichte hulp. Hoewel hier niet specifiek naar wordt ge-
vraagd, bestaat de indruk dat jongeren dit als voldoende beschouwen in afwachting van 
passende hulp. 

R CU 08 Blz 39 / Maat werk-
dienstverlening 18- 
wat hebben we be-
reikt 

Er staat dat jeugdigen zoveel mogelijk in een pleegge-
zin opgroeien. Tegelijkertijd weten wat dat er minder 
pleeggezinnen zijn. Vraag is of je in deze kan spreken 
dat er iets ‘bereikt’ is. Of is er toch meer groei geweest 
dan vorig jaar?  

Tegen de landelijke trend in is het aantal pleeggezinnen in Ridderkerk echter gelijk ge-
bleven in vergelijking met de jaren ervoor.  

R CU 09 Blz 41 / Mantelzorg-
waardering 

Er wordt minder gebruik gemaakt van de regeling dan 
verwacht. De hogere waardering naar €100 is kennelijk 
niet waar mantelzorgers op zitten te wachten? Gaat het 
college nog kijken hoe ze mantelzorgers dan meer naar 
behoefte en noodzaak kunnen waarderen en onder-
steunen? 

Naast de waardering in geld, worden er ook activiteiten georganiseerd om de mantel-
zorger te waarderen en te ontzorgen. Momenteel voert Facet een enquête uit onder de 
mantelzorgers, waarbij hier ook naar gevraagd wordt. Zie ook antwoord CDA 09. 

R CU 10 Blz 42 / Opvang 
Oekraïners  

Er is €1.357.249 meer van het rijk ontvangen dan er is 
uitgegeven. Dit bedrag wordt nu toegeschreven aan 
onze reserves. Had er ruimer omgegaan kunnen wor-
den met de maatregelen die we nu voor de opvang 
hebben uitgevoerd?  

We hebben onze wettelijke taken ruimhartig uitgevoerd. Tegelijkertijd hebben we ons 
gastvrij en betrokken opgesteld. Het benoemde overschot op de Rijksontvangst is een 
landelijk voorkomend feit. 

R CU 11 Blz, 42 / Opvang  
Oekraïners 

Waarom kiest u ervoor om dit budget naar de algemene 
reserve terug te laten vloeien? 

Het is de regel dat als er budget over is, dat terugvloeit in de algemene reserve, tenzij 
anders wordt besloten. Dat is hier niet het geval.  

R CU 12 Blz 42 / POH GGZ-
Jeugd 

U schrijft: de continuering van de Pilot POH GGZ-Jeugd 
is afgerond. Op welke wijze wordt dit nu structureel in-
gebed, zowel organisatorisch als financieel? 

De POH-ers van de eerste pilot zijn in dienst bij het Doktershuis. Financiering vindt 
plaats op basis van een structureel gemeentelijk budget. De praktijkondersteuning is 
uitgebreid naar twee andere huisartsenpraktijken. Deze POH-er wordt geleverd vanuit 
het wijkteam met gemeentelijke financiering.  
Het wijkteam krijgt daarnaast beperkte ondersteuning van een gedragsdeskundige GGZ 
in het casuïstiekoverleg. Financiering vindt ook plaats door de gemeente. 

R CU 13 Blz 49 / Laadpalen In totaal zijn er eind 2022 221 (semi) publieke laadpa-
len. Hoeveel laadpalen zijn er in 2020, 2021 en 2022 
bijgekomen? En wat is in de praktijk de gemiddelde 
wachttijd voor een laadpaal na eerste aanvraag? 

Het aantal publieke, semipublieke laadpunten en snellaadpunten in Ridderkerk is als 
volgt gegroeid: 
- 2020: 233 laadpunten. 
- 2021: 239 laadpunten. 
- 2022: 468 laadpunten. 
De grote groei in laadpunten in 2022 wordt veroorzaakt door de nieuwe aanvragen naar 
plaatsing van extra laadpalen en activatie van het 2e laadpunt op een laadpaal. 
De doorlooptijd vanaf moment van aanvragen totdat er een werkende laadpaal staat, is 
gemiddeld een half jaar. 
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R CU 14 Blz 52 / Bestrijding  

Rattenoverlast 
Het gebruik van Toxische middelen is verboden. Welke 
methoden worden er wel ingezet en zijn deze metho-
den afdoende om de problematiek onder controle te 
houden? 

Het gebruik van toxische middelen is alleen verboden voor particulieren. Professioneel 
mag het wel ingezet worden. Wij doen dit alleen op locaties waar andere methoden niet 
mogelijk zijn. Denk hierbij aan klemmen, verstoren of erop jagen. Dit kan niet in een ste-
delijke omgeving.  

R CU 15 Blz 171 / Subsidies In het overzicht verstrekte subsidies is nog niet heel 
duidelijk wat het doel van een verstrekte subsidie is. 
Welke mogelijkheden ziet het college om hier in het 
vervolg meer inzicht in te geven? 

Er kan gekeken worden of in 2024 naast inzicht in de subsidie ook inzicht gegeven kan 
worden in het doel van de subsidie. Belangrijk hierbij is dat het werkbaar blijft.  

R CU 16 Blz 171 / Subsidies Ridderkerk kent een subsidieregeling 2019-04-24-RIB-
Subsidieregeling-2019-gemeente-Ridderkerk-rege-
ling.pdf waarin is aangegeven dat per jaar de hoogte 
van de te verlenen subsidies kunnen worden geïn-
dexeerd op basis van een compensatiepercentage. De 
te hanteren percentages worden jaarlijks vastgesteld in 
de begroting.  
In de begroting moet worden aangegeven met welk 
percentage de subsidies worden verhoogd. Wij konden 
dit niet vinden, ook niet in de jaarstukken. Kunt u aan-
geven met welk percentage de subsidies in 2021 en 
2022 zijn verhoogd? 

Begroting 2021 – geen indexatie toegepast op subsidiebudget (aan maatschappelijke 
partners). 
Begroting 2022 – 0,7% indexatie toegepast op subsidiebudget (aan maatschappelijke 
partners). 
 

R CU 17 Blz 171 / Subsidies De kadernota subsidiebeleid kent een doorlooptijd van 
2018 tot 2022. Wanneer kunnen we een voorstel voor 
een nieuw beleid verwachten? 

Deze situatie is bekend. Naar verwachting zal het nieuwe beleid worden opgepakt van-
uit de nieuwe Ridderkerkse organisatie in 2024. 

R CU 18 Blz 171 / Subsidies Is er binnen de ambtelijke organisatie een automatische 
koppeling gelegd tussen het verhogen van de kostprijs 
dekkende huur van het maatschappelijk vastgoed, en 
het gelijkelijk verhogen van het subsidiebedrag aan die 
organisatie? Zo nee, hoe worden culturele en maat-
schappelijke organisaties dan gecompenseerd bij huur-
verhoging? 

Deze koppeling is niet automatisch het geval.  
Subsidiering is afhankelijk van meerdere factoren. 

R T CU 19 Blz 24 / budget toe-
komstscenario Kind- 
en gezinsbescher-
ming 

Worden deze gelden nu exact ingezet waarvoor deze 
waren bedoeld, of gaat het ‘op de grote hoop’ van de 
wijkteams? Indien de gelden eerder waren ontvangen, 
en er wél tijd was geweest om een plan van aanpak op 
te stellen, was het geld dan op eenzelfde manier be-
steedt? 

Aangezien er in 2022 nog geen regionale kosten werden gemaakt ten aanzien van het 
Toekomstscenario, is regionaal pas laat in het jaar het besluit genomen om de midde-
len naar de gemeente over te hevelen. Elke gemeente kon vervolgens zelf besluiten 
waaraan deze middelen werden besteed, waarbij is afgesproken zoveel mogelijk aan te 
sluiten bij de onderdelen van het Toekomstscenario. In Ridderkerk is ervoor gekozen 
om de middelen in 2023 in te zetten op het onderdeel Versterking lokale teams om on-
dersteuning te bieden aan kind- en gezinsproblematieken.  

R T CU 20 Blz 39 / Centrum 
deelgebied 1 

Wat maakt het dat de voorbereiding (na raadsbesluit in 
september 2020, met beoogde uitvoeringsdatum in 
2021), zo veel vertraging oploopt? 

Er is veel tijd besteed aan de afstemming met ondernemers, gelegen aan het nieuwe 
Jan Steenplein en de verplaatsing van de markt. Daarnaast heeft de voorbereiding van 
het ontwerp ondergronds (verleggen van de nutsvoorzieningen, het klimaat adaptieve 
opgave) meer tijd nodig dan vooraf bedacht.   

R K CU 21 Blz 4 / Overige onver-
mijdelijke ontwikkelin-
gen nog niet financi-
eel vertaald 

Armoede neemt toe in 2024. Het CPB heeft berekend 
dat het aantal personen en kinderen in armoede gaat 
stijgen vanaf 2024. Waarom is deze onvermijdelijke 
ontwikkeling nog niet financieel te vertalen en wanneer 
kunnen we de financiële vertaling wel verwachten? 

Het is een belangrijke landelijke ontwikkeling, die we recent hebben gesignaleerd en 
ook bij ons op vele vakgebieden mogelijk gevolgen zal gaan hebben. Daarom monito-
ren wij actief onze verschillende minimaregelingen en gaan wij de komende begroting 
(nog) aanpassen, wanneer dat nodig blijkt.  

R K CU 22 Blz 5 / Actualisering 
beheerplannen 

Er wordt gewerkt aan actualisatie van een aantal be-
heerplannen. De beheerplannen zullen afzonderlijk aan 
de raad worden voorgelegd. Wat is de reden dat er niet 

Om een integraal beheerplan openbare ruimte op te kunnen stellen, moeten de secto-
rale beheerplannen, met betrekking tot beleid en budget, volledig en actueel zijn.  
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wordt gekozen voor het opstellen van een Integraal Be-
heerplan Openbare Ruimte? 

Onlangs is vastgesteld het programma stedelijk waterbeheer, wegbeheer, groen- en 
boombeheer. Onlangs zijn we gestart met het beheerplan voor openbare verlichting. 
Daarna starten we met de beheerplannen voor civiele kunstwerken, speelvoorzienin-
gen, haven, straatmeubilair, reiniging, belijning en bebording. Op basis van de beheer-
plannen – met name wegen en riolering – maken we jaarlijks een gezamenlijk uitvoe-
ringsprogramma. Dat doen we met behulp van onze digitale beheerapplicaties. Daar-
naast stemmen we af met collega’s uit het cluster ruimtelijke ontwikkeling. Zodat functi-
onele verkeersmaatregelen, bijvoorbeeld de HOV en te nemen maatregelen om hitte- 
droogte- en wateroverlast te voorkomen. Ook stemmen we met collega’s de werkzaam-
heden af, die te maken hebben met de energietransitie. Uiteindelijk willen we wel een 
integraal uitvoeringsplan maken. 

R EVR 01 118 / voorziening on-
inbaarheid 

Deze voorziening groot € 772.000 is ten opzichte van 
verleden jaar in dezelfde grootte van de vorderingen 
met bijna de factor 3 gestegen (In 2021 was het € 
273.000). Wat is de reden ervan? 

Bij de overgang naar SVHW zijn de vorderingen opnieuw bekeken en is geconstateerd 
dat de voorziening niet toereikend was. Dat is nu gecorrigeerd. 

R EVR 02 119 / EMU sub muta-
tie immateriële activa 

Het bedrag van de realisatie in het boekjaar 2021 is - € 
1.903.293, maar pag141 verleden jaar staat € 207.250. 
Waarom dit verschil? 

In de jaarrekening 2021 is abusievelijk alleen de mutatie van immateriële vaste activa 
opgenomen. Het bedrag in de jaarrekening 2022 is juist. 

R EVR 03 119 EMU / eindtelling EVR 02 vraag veroorzaakt dat ook de eindtellingen niet 
meer kloppen € 4.213.161 versus 2.102.619 toch? Is 
het verschil ergens anders verwerkt?3 

De bedragen genoemd in de tabel voor het EMU-saldo zijn juist opgenomen. De telling 
is ook juist. 

R EVR 04 120 / Overlopende ac-
tiva 

De omschrijving van de eerste twee posten correspon-
deert niet meer met één omschrijving verleden jaar. 
Gaarne het hoe en waarom 

De accountant heeft ons gewezen op de onjuiste benamingen. We hebben nu de juiste 
benaming overgenomen volgens het BBV. 

R EVR 05 121 / sub  Totaal af-
schrijvingsreserve 

Bereikbaarheid Sportpark Reijerpark naast Geluid-
scherm West A15/A16 openingssaldi € 366.722 / € 
1.050.000 corresponderen niet met eindsaldo verleden 
jaar 2021 € 376.193 / € 1.040.528 . Waarom is er heen 
en weer geschoven met € 9.471? 

Vorig jaar zijn de omschrijvingen omgedraaid opgenomen. Nu staat de omschrijving bij 
de juiste bedragen. 

R EVR 06 130 / Staat van ge-
waarborgde geldlenin-
gen/ 

Beginsaldo € 48.750.600 correspondeert niet met eind-
saldo 2021 € 48.750.726 Niet echt schokkend, maar 
waarom is er voor € 126 aan mutaties weggewerkt? 

Dit heeft te maken met de manier van afronden.  

R EVR 07 131 / Garantiestelling 
waarborgfonds Soci-
ale Woningbouw 

Ook hier weer een klein verschil beginsaldo € 
163.474.700 terwijl eindsaldo 2021 was € 163.474.583 
Waarom ook hier weer geen match met dat verschil van 
€ 118 

Zie antwoord op vraag EVR 06. 

R EVR 08 175 / Archief- en infor-
matiebeheer 

Aan welke eisen van de archiefwet dient nog te worden 
voldaan? 

Om aan de eisen van de Archiefwet te voldoen moeten we aandacht besteden aan: vol-
ledig duurzaam toegankelijk maken en houden van digitale archiefbescheiden, tijdige 
overdracht van archiefbescheiden, de tijdige vernietiging van digitale archiefbeschei-
den, vaststellen van de Hotspotmonitor en het instellen van een SIO (Strategisch  
Informatie Overleg). 
Er loopt op dit moment een Archiefinspectie, waaruit een verslag zal volgen. In het ver-
slag wordt vastgesteld waar wij staan. Er zijn de afgelopen jaren grote stappen gezet bij 
zowel fysiek als digitaal archiefbeheer. Op het gebied van digitaal archiefbeheer ligt de 
basis er. Voor het beheer van fysieke archiefbescheiden zijn achterstanden weggewerkt 
en wordt er op het moment gewerkt aan het overdragen van archiefbescheiden. 

R EVR 09 179 / Indicator 17 Sterke stijging in % inwoners dat veel of heel veel over-
last ervaart van buurtbewoners. Welke controleerbare 

Als wij signalen ontvangen gaan wij gericht interveniëren en maatregelen treffen. Zo 
gaan wij met de melders in gesprek en kijken per casus welke interventies passend zijn. 
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maatregelen gaan er genomen worden dit terug te drin-
gen? 

Daarnaast maken wij gebruik van de bestaande netwerken in de wijken, zoals het leef-
baarheidsteam om proactief zoveel mogelijk preventief te signaleren.  

R EVR 10 179 / Indicator 21 Alhoewel bijna driekwart van de bewoners zegt tevre-
den dan wel bijna tevreden te zijn, is het % in 2022 
72% ten opzichte van 2017 zijnde 92% snel dalende. 
Wat gaat het College doen dit percentage op te krik-
ken? 

Op basis van indicator 22 en 23 is zichtbaar dat voornamelijk de bereikbaarheid met het 
openbaar vervoer minder scoort. Dit heeft nadrukkelijk te maken met de lagere frequen-
tie van het busvervoer, als gevolg van de coronamaatregelen. Het college blijft in ge-
sprek met de MRDH en RET om wanneer mogelijk beperkingen op te heffen. Ook werkt 
het college met deze partners aan de realisatie van de HOV-verbinding naar Zuidplein. 
Daarnaast wordt jaarlijks gekeken naar optimalisaties in de dienstregeling. 

R EVR 11 179 / Indicator 24 Ten opzichte van 2016 toen 19% is het huidige percen-
tage van 29% dus tien procent hoger van inwoners die 
vaak onveilige verkeerssituaties ervaren. Herkend het 
College dit cijfer en zo ja wat gaat zij eraan doen? 

Het college herkent dit cijfer. Dat is mede de aanleiding geweest om de Uitvoerings-
agenda Verkeerveiligheid Ridderkerk op en vast te stellen. Op dit moment wordt er ge-
werkt aan de uitvoering van de agenda. Voorbeelden zijn: het inrichten van schoolzo-
nes, het verkeersexamen, opfriscursus rijvaardigheid senioren.  
Er is onderzoek gedaan naar de top 6 van risicovolle locaties. Op een aantal locaties 
zijn aanpassingen gedaan en voor andere locaties worden nu herinrichtingsontwerpen 
gemaakt.  

R EVR 12 180 / Indicator 39 Opvallend dat het percentage 39% ten opzichte van 
71% in 2019 zo snel naar beneden gaat van inwoners 
die voldoende mogelijkheden voor deelname aan 
kunst- en cultuureducatie ervaren. Hoe interpreteert het 
College dit cijfer en wat zouden zij eraan kunnen doen 
het positiever te maken? 

Dit heeft volgens ons te maken met een COVID-effect. Op dit moment wordt weer volop 
ingezet op deelname aan kunst- en cultuureducatie. 

R EVR 13 13 / Bestuur rappor-
tage Sociaal Domein 

Huisvestingstaakstelling statushouder/vergunninghou-
ders. In het afgelopen jaar is een sterke stijging van ex-
tra plaatsingen ten opzichte van de taakstelling. In de 
maand december, 2022 is dat bijna 30 meer van ge-
vraagde taakstelling. Hoeveel Ridderkerkers jongeren 
en ouderen worden nu extra gedupeerd op hun zoek-
tocht naar sociale woningen? Hoeveel maanden moe-
ten ze noodgedwongen extra wachten? 

De voorstand van december 2022 is ontstaan door de plaatsing van een aantal grote 
gezinnen (vooral nareizigers), met name in de tweede helft van het jaar. De instroom 
van nareizigers is niet te plannen. 
De woningen, die in de laatste maanden van 2022 aan vergunninghouders zijn toege-
wezen, waren niet interessant voor senioren en slechts in beperkte mate voor star-
ters/jongeren. 
De invloed op de wachttijd voor andere woningzoekenden is zeer beperkt. 

R EVR 14 25 / Bestuur rappor-
tage Sociaal Domein 

Wachttijd jeugdhulp lokaal langer durende dan 30 da-
gen is gemiddeld 11%. Bij regionaal ligt dat op onge-
veer 4% Hoe verklaart u dit verschil?  

De vraag waarom dit lokaal bij meer dan 30 dagen gemiddeld genomen hoger is dan bij 
de regio, kan niet vanuit de tabel verklaard worden. 

R J EVR 15 27 / Bestuur rappor-
tage Sociaal Domein 

Opvallend is dat in 2022 20% van de cliënten Jeugdwet 
/ cliënten  zegt niet tevreden te zijn. In 2021 was dat 
0%. Hoe verklaart het College dit ineens hoge cijfer van 
ontevredenen? 

Er komt weinig respons op de uitgezette vragenlijsten cliënttevredenheid. Een kleine af-
wijking in aantallen, ziet er qua percentage dan ineens onevenredig groot uit.. 

R J EVR 16 49 / Energietransitie Leuk dat het doel van 2025 reeds is bereikt, namelijk 
204 laadpalen terwijl er al 221 zijn. Hoeveel van deze 
221 zijn publiek? 

69% van de laadpunten is publiek. 31% is semipubliek. 

R J EVR 17 50 / 7.3 afval Ten opzichte van de opbrengsten € 7.9m staat aan las-
ten € 6.7m Doel was dat lasten en baten in evenwicht 
waren. Wat gaat de burger merken van deze winst? 

Er wordt geen winst gemaakt. Op de pagina waar u aan refereert, staan niet alle kosten 
die opgenomen zijn in de tariefberekening. Overige kosten zijn opgenomen in de an-
dere programma’s. 
In de paragraaf Lokale heffingen op pagina 68 staat het dekkingspercentage (94%) ver-
meld. 

R J EVR 18 89 / Programma 1 Be-
stuur 

Bij Bestuur en (overheids)participatie zijn afwijkingen 
van ruim € 1.7m geconstateerd, Wat gaat het College 
doen deze in 2023 en latere jaren te voorkomen? 

Deze afwijking betreft een afwijking op de lasten voor wethouderspensioenen. Hier 
staan ook baten tegenover, die de overschrijding tenietdoen. De uitleg hierover staat 
vermeld op pagina 11. 

R J EVR 19 95 / Verbonden par-
tijen 

TIP: Als bij bestuurlijk belang staat dat de wethouder 
en/of de raadsleden lid daarvan zijn, noem hun namen 

I.h.k.v. privacy is het niet gebruikelijk dat wij namen van personen opnemen in de P&C-
documenten.  
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naar de status op 31 december einde boekjaar. Reden: 
kan iedereen desgewenst met de juiste persoon contact 
zoeken. 

R J 
 

EVR 20 
 

100 /Verbonden partij 
STEDIN 

In de afgelopen jaren heeft de Gemeente Ridderkerk 
deelgenomen aan preferent aandelenkapitaal. Is de 
toen beloofde rente van 3 % (elk) jaar gehonoreerd? 

Ja, het beloofde rendement van 3% is zowel over 2021 (over een half jaar: € 35.300) 
als over 2022 (over het hele jaar: € 67.800) betaald. 

R K EVR 21 
 

3 Voorstel  / put 1  In-
dexering Gemeente 

Hoe reëel is een stijging van 3.2% inflatie effect te voor-
zien? Vele goederen en diensten zijn met minimaal 
8.4% zie ook GR-regelingen. Gaarne uw visie. 

Wij prognosticeren de raming vanaf 2024 en die is volgens de meest recente voorspe-
ling van het Centraal Plan Bureau (CEP-maart 2023) 3,2%. Dit is onze reguliere indexe-
ringswerkwijze. 
Dat de (totale) inflatiecorrectie voor GR-regelingen op 8,4% uitkomt, wordt veroorzaakt 
door een andere (regionaal afgesproken) systematiek, waarbij ook de afgelopen drie ja-
ren zijn geactualiseerd op basis van de werkelijke inflatiecijfers.  

R K EVR 22 8 Voorstel / Keerwand 
Donckse Bos 

Waarom zijn wij als Gemeente “verplicht” die investe-
ring van € 3.082.000 te doen? 

Wij zijn eigenaar. De ‘verplichting’ komt voort uit veiligheid en aansprakelijkheid. Als de 
keerwand niet wordt vervangen, glijdt de rijbaan en het fietspad af richting de water-
gang.  

R T EVR 23 
 

12 / Uitvoering van 
belastingen 

Gaarne onderbouwing van “winst” van € 100.000 bij uit-
voeringskosten via SVHW. Waarom is/was de BAR 
duurder? 

Door het jaarlijks terugkerende karakter van de belastingen en de verschillende special-
ismes, die binnen het belastingproces nodig zijn (zoals het taxeren van woningen en 
niet-woningen, juridische bezwaar afhandeling, financieel, administratief, technische 
werkzaamheden), zijn steeds meer gemeenten voor de heffing en inning van belastin-
gen een samenwerking met omliggende gemeenten en/of het waterschap aangegaan 
(in een GR). Door schaalvergroting en procesoptimalisatie voert SVHW haar taken effi-
ciënt uit, waardoor onze kosten, voor het heffen en innen van belastingen, fors lager 
zijn geworden. 

R T EVR 24 
 

12 / Frictiekosten Deze kosten voor gedeeltelijke ontmanteling van de 
BAR zijn nog steeds realistisch? Of voorziet het Col-
lege hogere kosten zo ja hoeveel? 

In de commissievergadering Samen leven van 10 mei 2023 is de commissie geïnfor-
meerd over het financiële proces. Na het zomerreces volgt een raadsinformatiebrief met 
de (op dat moment) bekende financiële consequenties, omdat dan ook het plaatsings-
proces is afgerond. 

R T EVR 25 
 

15 / Aanleg glasvezel-
net 

Waarom worden de inkomsten met € 143.900 afge-
raamd? Waarom had het College eerder op gerekend? 

Een gedeelte van de inkomsten zijn al ontvangen in 2022 en zullen ook doorlopen in 
2024. De eerder begrote bedragen zijn dus verdeeld. In totaal worden de netto-inkom-
sten over de jaren 2022, 2023 en 2024 geraamd op een bedrag van € 1.934.640.  

R T EVR 26 
 

16 / Kosten veerdien-
sten 

Wij snappen dat de kosten jaarlijks met minimaal 10% 
omhoog gaat. Maar is rekening gehouden met hogere 
inkomsten? 

De kosten voor Ridderkerk zijn afhankelijk van de hoogte van exploitatiebijdrage van de 
exploitant. Deze stijgt jaarlijks met de CPI-consumentenprijsindex. Ridderkerk ontvangt 
hiervoor bijdragen van gemeenten Molenlanden en Krimpenerwaard en Natuur-en re-
creatieschap IJsselmonde. Deze stijgen ook met de CPI-index. De vaste subsidie van 
de Provincie Zuid-Holland is helaas niet geïndexeerd. Hogere inkomsten zijn vooral uit 
de reizigerstarieven te halen. Hierover beslist de exploitant met goedkeuring van de ge-
meente Ridderkerk.  

R T EVR 27 
 

17 / Doorgeschoven 
kosten onderzoek be-
stemming schoolge-
bouw Rijksstraatweg 
101 

Wanneer verwacht het College dit onderzoek voltooid 
te hebben? 

Dat is onbekend en afhankelijk van de uitkomst van de nog lopende rechtszaak.  

R T EVR 28 
 

21 / Groenvisie Het College verlaagd het budget bij Groenvisie met € 
59.000 dit en volgend jaar ten gunste dekking Visie 
Ecologie. Wat doet de Groenvisie nu minder dat de 
Ecologie visie meer kan doen? 

We doen niets minder aan de Groenvisie. In het uitvoeringsprogramma Groenvisie is 
rekening gehouden met een jaarlijks budget ‘onvoorzien’. Dit komt nu beschikbaar voor 
Werken vanuit ecologie. Tevens wordt een beperkt deel van het budget voor promotie 
in de Groenvisie ingezet voor nader uitgewerkte promotie, genoemd in Werken vanuit 
Ecologie. 

R T EVR 29 
 

27 / Ongediertebestrij-
ding 

Terecht stelt het College dat de gestegen kosten ge-
dekt dient te worden mede dankzij grote aantallen 

Er is een aanpak naastplaatsingen ontwikkeld, waarbij de NV BAR Afvalbeheer en de 
gemeentelijke toezichthouders nauw samenwerken. Zodra een naastplaatsing wordt 
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naastplaatsingen Wat doet het College om deze naast-
plaatsingen verder terug te dringen? 

gemeld, gaan de toezichthouders ter plaatse om vast te stellen of de dader van de 
naastplaatsing te achterhalen is. Als dat mogelijk is, wordt handhavend opgetreden. 
Daarna haalt de gemeente het naast geplaatste afval weg. 

R T EVR 30 
 

30 / Erfpachtcontrac-
ten. 

Ligt de canon voor meerdere jaren vast? Zo nee wan-
neer mag er hoe verhoogd worden? 

Ja, deze wordt jaarlijks verhoogd met de inflatiecorrectie. 

R T EVR 31 
 

39 / Erfpacht RENGIE 
 

Nu het College dankzij indexatie van de grondprijs € 
145.000 meer moet gaan betalen, gaan wij ervan uit dat 
de erfpachtcanon pro rata omhoog gaat. Is dat juist? 

Dat is juist. De canon is een percentage van de grondprijs. Als de grondprijs stijgt, dan 
stijgt de canon mee. 

R T EVR 32 
 

40 / Erfpacht Renes Nu het College dankzij indexatie van de grondprijs € 
105.000 meer moet gaan betalen, gaan wij ervan uit dat 
de erfpachtcanon pro rata omhoog gaat. Is dat juist? 

Zie antwoord op vraag EVR 31. 

R LR 01 14 / Ondermijning 
Wat hebben we be-
reikt? 

Alsnog zijn er regelmatig signalen over criminele activi-
teiten op bedrijventerreinen. Op welke wijze kan (of hoe 
wordt) dit nog verder verbeterd, en dan met name in het 
voorkomen ervan? 

Om criminele activiteiten op bedrijventerreinen tegen te gaan, continueren wij de inte-
grale acties in samenwerking met partners als de politie, brandweer en DCMR. Van 
deze zichtbare acties gaat ook een preventieve werking uit. Daarom zullen wij meer 
gaan communiceren, bijvoorbeeld over onze successen in de aanpak van ondermijning. 
Daarnaast blijven wij investeren in het verhogen van de meldingsbereidheid middels 
campagnes in samenwerking met M. (Meld Misdaad Anoniem). 

R LR 02 16 / Veiligheidsgevoel 
van inwoners (tabel) 
Bron: burgerpeiling 

Wat is het aantal respondenten? 
Met andere woorden, is het een representatief aantal? 

De steekproef is uitgevoerd onder 4.000 huishoudens van verschillend sociale econo-
mische achtergrond, samenstelling en etniciteit. 847 inwoners hebben de vragenlijst in-
gevuld. Het responspercentage is 21%. Dit aantal wordt gezien als representatief. 

R LR 03 16 / Veiligheidsgevoel 
van inwoners (tabel) 
Bron: burgerpeiling 

De tendens, die terug te vinden is op de website waar-
staatjegemeente.nl is dat de onveiligheidsbeleving in 
Ridderkerk toeneemt ten opzichte van het landelijk ge-
middelde. 
Is dit verklaarbaar? 

 

In 2021 voelde 20% zich weleens onveilig in de buurt. In 2022 is dit 15%, dit betekent 
een afname van 5%. Het veiligheidsgevoel is tot 83% toegenomen t.o.v. van 2021, 
waarin dit 77% betrof.  
Waarom dit (in 2021) is toegenomen ten opzichte van het landelijke gemiddelde is niet 
te duiden. De aantallen waarover gesproken wordt, gaat over het onveiligheidsgevoel 
van mensen.  
 
Wij constateren een discrepantie in de aantallen van waarstaatjegemeente.nl in relatie 
tot het gemeentelijke veiligheidsbeeld, zodat het lastig is om te duiden wat de oorzaak 
is van deze discrepantie. 

R LR 04 13/ HIC bewustzijn 
vergroot ten aanzien 
van woninginbraken 
en fietsendiefstal 

Op welke wijze is geconstateerd dat de bewustwording 
is vergroot? De awareness campagne succesvol zou 
zijn geweest? 

Door aandacht te vragen voor een bepaald onderwerp, wordt bewustzijn bij mensen ge-
creëerd. Hiermee hopen we dat inwoners nog meer nadenken over hun eigen hande-
len, om slachtofferschap te voorkomen.  

R LR 05 18/ Fiets en voetgan-
ger gebruik ( elektri-
sche) fiets te stimule-
ren door investeren; 
stallingsvoorzieningen 
met oplaad voorzie-
ningen  oa in centrum 
op te waarderen  

Zijn de stallingsvoorzieningen (met laad mogelijkheid) 
volledig geïmplementeerd, inclusief opwaardering in het 
centrum? 

In de plannen voor de herinrichting van het Ridderhof wordt de fietsenstalling op het 
plein bij de Jan steenstraat vervangen door nieuwbouw. In de nieuwe fietsenstalling zijn 
voorzieningen aanwezig om elektrische fietsen op te laden.  
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R LR 06 10/ voor processen 

Verhuizen en Melding 
Openbare Ruimte zijn 
klantreizen uitgevoerd 

Graag toelichting wat deze klantreizen inhouden  Een klantreis is een methode, die inzichtelijk maakt hoe inwoners de dienstverlening 
rondom een product of dienst ervaren. Hierbij wordt samen met inwoners en medewer-
kers de ervaring van het gehele proces in kaart gebracht: van oriëntatie tot de afron-
ding. 
De inzichten uit de klantreis worden samen met de procesanalyse gebruikt voor het uit-
zetten van verbeteracties.  

R LR 07 39/ wat hebben we er 
voor gedaan; we heb-
ben onze inwoners 
respijtzorg geboden  

Hoeveel inwoners hebben gebruik gemaakt van dagop-
vang en logeeropvang 

Het afgeven van een beschikking gebeurde in 2022 op basis van resultaatgerichte be-
kostiging, middels het arrangementenmodel. Op basis van de te bereiken resultaten in 
het ondersteuningsplan werd een arrangement afgegeven en zorgaanbieders waren 
verantwoordelijk voor de bijbehorende hulpverlening. Afzonderlijke cijfers ten aanzien 
van dagopvang en logeeropvang hebben we om die reden niet beschikbaar. 

R LR 08 51/ riolering dagelijks 
onderhoud 

Zijn de reinigingskosten ten gevolge van diverse cala-
miteiten in rekening gebracht bij de veroorzakers?  

Nee, want het betreffen geen calamiteiten veroorzaakt door derden. 

R T LR 09 16 / 2.5 Openbaar 
vervoer Veerdiensten 

Waarom wordt de bijdrage van de provincie niet geïn-
dexeerd? 

Het gaat hier om de begrotingssubsidie voor het fiets- en voetveer Krimpenerwaard Mo-
lenlanden en Ridderkerk. Dit valt onder het thema Recreatie en Natuur, waarbij op de 
provinciale begroting de subsidieontvanger en het subsidiebedrag genoemd staan. 
Deze subsidie wordt niet verleend op grond van een specifieke subsidieregeling, maar 
op grond van Artikel 4:23, derde lid, sub c AWB. Daarmee staat de hoogte van de sub-
sidie vast en wordt niet geïndexeerd. 

R T LR 10 28 / Mutaties (tabel) 
5.2 Sportaccommoda-
ties Zwembaden 

Is inmiddels bekend hoeveel compensatie er vanuit het 
Rijk is verkregen ten aanzien van de gestegen energie-
prijzen voor Sportservice Ridderkerk, en dan met name 
voor recreatiecentrum De Fakkel? 

De mogelijkheid tot aanvraag van compensatie is in week 21 opengesteld.  
Momenteel maken we berekeningen, die benodigd zijn voor de aanvraag. Daarna wordt 
de aanvraag ingediend. We kunnen op dit moment nog geen bedragen melden. 

R T LR 11 43 / Uitvoeringskosten 
Tozo regeling 

Wat is de huidige balans tussen de aanvragen van 
deze regeling en de terugbetalingen tot en met Q1-
2023?  

Totaalaantal verstrekte Tozo levensonderhoud 740 dossiers en aantal terugboekingen 
108 dossiers.  
Totaalaantal verstrekte bedrijfskrediet 57, aangezien het hier gaat om een lening, volgt 
er in alle gevallen een terugbetalingsverzoek.  

R T LR 12 43 / Uitvoeringskosten 
Tozo regeling 

Is de verwachting dat bedrijfskredieten welke nog terug-
gevorderd moeten worden ook daadwerkelijk binnen 
komen?  

Het is de verwachting dat dit grotendeels terugbetaald wordt. Slechts in een enkel geval 
heeft de betrokkene aangegeven dat dit niet mogelijk is.  

R T LR 13 13/ per 1-1 is de 
nieuwe wijkbrand-
weerfunctionaris ge-
start en is de pilot we-
derom voor een jaar 
ingegaan 

Dit zou toch consequenties moeten hebben voor de be-
groting? Wat zijn de kosten op jaarbasis van een wijk-
brandweerfunctionaris? 

Dat klopt, dit zal in de 2e tussenrapportage worden meegenomen. De kosten op jaarba-
sis zijn circa € 70.000. 

R T LR 14 15/ economische ha-
vens en waterwegen 

Rondom passantensteiger kon er niet gebaggerd wor-
den en zal dit in september plaatsvinden. Tot welke da-
tum blijft de vluchtelingenboot liggen?  

U bent hierover reeds bij RIB geïnformeerd.  

R T LR 15 27/ Ongediertebestrij-
ding 

Er zijn een aantal hotspots waar van naast plaatsingen 
van afval sprake is, en ook met grote regelmaat. 
Op welke wijze kan dit nog meer worden tegengegaan 
naast info in de Blauwkai?  

Zie antwoord op vraag EVR 29. 

R P18P 01  56/57 Wooncompas  19 juni aanstaande behandelt de Tweede Kamer “Wijzi-
ging van de Huisvestingswet 2014”. In deze wijziging 
wordt het mogelijk om 50% van de vrijkomende voor-
raad (sociale huur én nu ook goedkope koop) toe te wij-

De Tweede en de Eerste kamer moeten deze wetswijziging nog behandelen en er mee 
instemmen. Daarna wordt de wet vertaald in een nieuwe verordening Woonruimtebe-
middeling. 
Wooncompas kan niet vooruit lopen op een wetwijziging, die nog door het parlement 
behandeld en aangenomen moet worden. 



Schriftelijke raadsvragen P&C fracties en antwoorden gemeente Ridderkerk versie na B&W 6 juni 23                                16 

G.  Nr.  Bladzijde / onderwerp Vraag Antwoord 
zen aan eigen inwoners. Kunt u aangeven of Woon-
compas al bezig is met de implementatie van deze 
wetswijziging?  

R P18P 02  56/57 Wooncompas  
Idem 

Gaat u er bij Wooncompas op aandringen dat ze deze 
volle 50% moeten gaan gebruiken voor eigen inwo-
ners?  

De wetswijziging zal, als hij wordt aangenomen, de mogelijkheid bieden 50% van de 
woningen lokaal toe te wijzen. 
Wij zullen er bij Wooncompas op aandringen zoveel mogelijk van de mogelijke nieuwe 
ruimte gebruik te maken. 

R P18P 03  56/57 Wooncompas  
Idem 

Collegeprogramma 214 inzake het lokaal woonruimte-
bemiddelingssysteem. Hoe staat het met het onder-
zoek?  

De huidige verordening wordt de komende tijd geëvalueerd. Op basis van deze evalua-
tie kunnen wij ook conclusies trekken over de mogelijkheden van een lokaal woonruim-
tebemiddelingssysteem. 

R P18P 04  56/57 Wonen  Volgend jaar loopt de Verordening van de gemeente-
raad van de gemeente Ridderkerk houdende regels 
omtrent woonruimtebemiddeling (Verordening Woon-
ruimtebemiddeling regio Rotterdam 2020) af. Partij 
18PLUS ziet graag een (lokale) huisvestingsverorde-
ning waarin zaken zoals een lokaal woonruimtebemid-
delingssysteem en maximale toewijzing aan lokaal wo-
ningzoekenden in geborgd is. Welke mogelijkheden ziet 
het college hiertoe?  

Zie de antwoorden op vragen P18P 02 en P18P 03. 

R P18P 05  12 Communicatie  Kunt u aangeven hoeveel papieren brieven de ge-
meente Ridderkerk in 2022 heeft verzonden aan inwo-
ners en wat de kosten hiervan waren? Ook de brieven 
die geadresseerd zijn maar zonder naam van de bewo-
ner.  

Ongeveer 190.000 brieven tegen ca. € 135.000.  

R P18P 06  12 Communicatie  
Idem 

Mogen dergelijke brieven ook digitaal via bijvoorbeeld 
MijnOverheid verstuurd worden?  

Een deel van deze brieven zou ook via de MijnOverheid Berichtenbox verzonden kun-
nen worden. Echter, nog niet iedere inwoner maakt hiervan gebruik (of opent de post 
die in de Berichtenbox wordt aangeboden). Daarom is voor nu de keuze gemaakt (ook) 
brieven te versturen. Tegelijkertijd onderzoeken we de mogelijkheid van het werken met 
de Berichtenbox dan wel een Mijn Gemeente omgeving.  

R J P18P 07 129 / Asielboot Kunt u aangeven voor hoeveel euro, per persoon, per 
dag aan eten wordt uitgegeven?  

De VRR betaalt € 50,40 per bewoner per dag. Deze kosten bevatten echter meer as-
pecten dan alleen het ontbijt, lunch, diner en onbeperkt koffie en thee. In dit bedrag zijn 
ook de kosten voor hospitality, schoonmaak, wasserette (beddengoed) en de water-
voorziening verdisconteerd. Alle lasten die de tijdelijke opvang van de asielzoekers met 
zich meebrengt, worden via de kostfunctie gedragen door de Veiligheid Regio Rijnmond 
en doorbelast aan het COA. 

R J P18P 08 129 / Asielboot Wordt dat wat er wordt ingekocht aan producten lokaal 
gedaan? 

De VRR organiseert voor de opvang van asielzoekers de inkoop, vooral door middel 
van regionale inkoop via verschillende partijen. 

PvdAGL 01 9/Bestuur en (over-
heids)participatie 

Hoelang lopen de wachtgeldverplichtingen van voorma-
lig wethouders nog door? Wat is de reden dat de voor-
ziening wachtgelden voor oud-wethouders dient te wor-
den verhoogd? 

De wachtgeldregelingen lopen maximaal door tot en met juli 2025. 
De verhoging is een gevolg van vertrekkende wethouders na de verkiezingen. Deze (fi-
nanciële) verplichtingen konden niet eerder doorgerekend worden. 

PvdAGL 02 9/Bestuur en (over-
heids)participatie 

Wat is de planning ten aanzien van het nieuwe partici-
patiebeleid en wanneer wordt naar verwachting een 
voorstel aan de raad voorgelegd? 

Na het zomerreces volgt er een startnotitie, waarin de verdere planning is uitgewerkt. 

PvdAGL 03 13/Veiligheid Op de website van RidderkerkFM staat het volgende 
bericht: https://twitter.com/RidderkerkFM/sta-
tus/1656630526650773505. Kunt u aangeven of dit be-
richt klopt en zo ja, kan deze onderneemster dan als-
nog een blos bloemen krijgen van de gemeente? 

Wanneer sprake is van een overval, wordt de vraag gesteld of een bezoek van de bur-
gemeester wordt gewaardeerd. Is dat het geval, dan wordt een afspraak gemaakt en 
gaat de burgemeester op bezoek. Is er geen behoefte aan een bezoek, dan blijft het 
daarbij.  
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PvdAGL 04 13/Veiligheid In het Barendrechts Dagblad stond recent dat er in Ba-

rendrecht in totaal 61 toezichtcamera’s zijn geplaatst. 
Hoeveel zijn dit er in Ridderkerk? 

Wij hebben als gemeente zelf geen vaste toezichtcamera’s. Wij beschikken wel over 
twee mobiele camera’s, die we preventief kunnen inzetten of op momenten dat er over-
last is. In het kader van collectieve beveiliging hangen op de bedrijventerreinen Donker-
sloot, Cornelisland en Nieuw Reijerwaard beveiligingscamera’s.  

PvdAGL 05 13/Veiligheid Welke financiële ondersteuning ontvangen de buurtpre-
ventieteams op jaarbasis en is dit bedrag de afgelopen 
geïndexeerd?  

De buurtpreventies ontvangen jaarlijks een vast bedrag van € 7.200. Dit bedrag is de 
afgelopen jaren niet geïndexeerd. Op dit moment zijn we aan het kijken naar een an-
dere financieringsmethodiek. Hierbij zullen we ook rekening houden met het aantal in-
woners per wijk.  

PvdAGL 06 17/Verkeer, vervoer 
en wegen 

Kunt u een update geven met betrekking tot het herin-
richtingsplan voor de Erasmuslaan? Welke participatie-
momenten zijn er nog voor inwoners en wordt er uitein-
delijk een voorstel aan de raad voorgelegd? 

Zie antwoord bij Bo1 21. 

PvdAGL 07 17//Verkeer, vervoer 
en wegen 

Er is gestart met het ontwerp voor de inpassing van 
HOV op de rotonde bij het Goudenregenplantsoen en 
de rotonde Burgemeester de Zeeuwstraat-Populieren-
laan. Welke participatiemomenten zijn er voor inwoners 
in dit proces en wanneer vinden deze naar verwachting 
plaats? 

In het najaar 2023 vindt de participatie over dit deel van het tracé plaats.  

PvdAGL 08 17/Verkeer, vervoer 
en wegen 

De bestrating in de Brederodestraat heeft het zwaar te 
verduren gehad door de bouw- en sloopwerkzaamhe-
den in de Stadhouderslaan. In dezelfde periode heeft 
ook een kabelaar glasvezel in de straat aangelegd. Na 
afronding van alle werkzaamheden zijn de straat en de 
stoep opnieuw bestraat door een aannemer en waren 
bewoners zeer tevreden met hoe alles er uitzag. Inmid-
dels heeft een andere kabelaar echter ook glasvezel in 
de straat aangelegd en is er van de mooie bestrating 
niet veel meer over. Kunt u aangeven of de huidige be-
strating in de Brederodestraat aan de norm voldoet en 
waarom de werkzaamheden niet beter op elkaar zijn af-
gestemd (in de zin dat de straat pas echt netjes was 
gemaakt nadat ook de andere kabelaar glasvezel had 
aangelegd)?  

De huidige bestrating voldoet aan de norm. Planningstechnisch is getracht de werk-
zaamheden op elkaar te laten aansluiten, maar dat bleek niet mogelijk.  

PvdAGL 09 18/Economische za-
ken 

Hoeveel aanvragen voor de Tijdelijke subsidieregeling 
energiecompensatie zijn er tot nu toe binnengekomen 
en hoeveel van deze aanvragen zijn er toegekend en 
afgewezen?  

Er zijn 30 aanvragen binnengekomen. Hiervan hebben er op dit moment 27 een subsi-
diebeschikking ontvangen en 2 zijn in behandeling. 1 aanvraag kwam op basis van de 
gestelde subsidie eisen niet in aanmerking en is buiten behandeling gesteld.   

PvdAGL 10 18/Economische za-
ken 

Wij hebben van een aantal ondernemers het signaal 
gekregen dat het vereiste gebruik van gas en elektrici-
teit te hoog zou liggen om voor energiecompensatie in 
aanmerking te komen. Kent u deze signalen en zo ja, 
wat zijn de mogelijkheden om het vereiste gebruik naar 
beneden bij te stellen zodat meer ondernemers voor 
compensatie in aanmerking komen? 

Dit signaal is niet bij ons binnen gekomen en herkennen we niet als zodanig.  

PvdAGL 11 18/Economische za-
ken 

De koopavond staat in het Centrum staat al langere tijd 
op een laag pitje. Hoe kijkt u aan tegen deze ontwikke-
ling, ziet u mogelijkheden om de koopavond in samen-
werking met ondernemers een nieuwe impuls te geven 

Ondernemers zijn vrij in hun keuze t.a.v. de koopavond. De koopavond staat landelijk 
onder druk o.a. vanwege het online winkelen. Ridderkerk is daarin geen uitzondering. 
De BIZ geeft aan dat de ondernemers hierin geen uniform standpunt innemen. 
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en is dit onderwerp van gesprek met de BIZ Winkel-
hart? 

PvdAGL 12 18/Economische za-
ken 

Kunt u een update geven met betrekking tot het onder-
zoek naar het (vervroegd) uittreden uit/opheffen van de 
GRNR? 

In de week van 24 mei jl. is het eindrapport van Deloitte opgeleverd aan de opdrachtge-
ver (gemeente Barendrecht). Als bekend is welke conclusies de gemeente Barendrecht 
verbindt aan de uitkomsten van het onderzoek, informeren wij u daarover via een RIB.    

PvdAGL 13 ?/Cultuur, sport en 
groen 

Wat betekent de uitspraak van de Raad van State d.d. 
22 maart 2023 voor de herinrichting van het Oosterpark 
in het algemeen en de herhuisvesting van de Rowdies 
in het bijzonder? 

De uitspraak van de RvS betekent dat het bestemmingsplan opnieuw in procedure 
moet worden gebracht. Het bestemmingsplan zal aangepast worden op de nieuwe veld-
indeling, die wordt besproken met omwonenden/belanghebbenden. Ook wordt in het 
bestemmingsplan gerepareerd dat het geluidsscherm aangelegd kan worden door aan-
vullend flora- en faunaonderzoek. Pas na inwerkingtreding van het nieuwe bestem-
mingsplan kunnen de velden heringericht worden en kan het geluidsscherm aangelegd 
worden. 
We kunnen wel aan de slag met de uitvoering van de Aanpak Oosterpark (herin-
richting), maar bekijken dit in het oostelijk deel in samenhang met onder andere de 
nieuwe veldindeling. 

PvdAGL 14 29/Cultuur, sport en 
groen 

Kunt u een update geven met betrekking tot de rechts-
zaak die loopt over de aankoop van het Capitulatiemu-
seum (schoolgebouw)? 

Op 4 september a.s. dient het hoger beroep bij het gerechtshof in Den Haag. 

PvdAGL 15 35/Sociaal domein Wij ontvangen signalen over het toenemend aantal dak-
lozen in Ridderkerk. De plekken waar mensen slapen 
zijn veelal bekend. Wat doet de gemeente om deze 
mensen te helpen en wat kan er nog meer gedaan wor-
den?  

We hebben het project Buut Vrij. Daarnaast is er een goede samenwerking tussen het 
Lokaal Zorg Netwerk, interne en externe partijen om dakloosheid te voorkomen. Zo 
kunnen inwoners zich melden bij gemeente Rotterdam bij Centraal Onthaal. 

PvdAGL 16 47/Gezondheid en 
duurzaamheid 

Wat is de planning ten aanzien van het in te stellen 
duurzaamheidsfonds en wanneer wordt naar verwach-
ting een voorstel aan de raad voorgelegd?  

In het collegeprogramma wordt invulling gegeven aan een duurzaamheidsfonds met on-
derzoek naar het mogelijk invoeren van Gemeentelijke VerduurzamingsRegeling 
(GVR). Na onderzoek blijkt echter dat er momenteel nog teveel haken en ogen aan zit-
ten, op het vlak van de uitvoerbaarheid van de belastinginning en juridische (en daar-
door financiële) risico’s. Daarom is gekozen af te wachten totdat de rijksoverheid de be-
loofde wetswijziging heeft doorgevoerd, waar helder wordt geschetst dat een baatbelas-
ting voor dit doeleinde mag worden gebruikt. Ook wordt bij De Woonpas (ontwikkelaar 
GVR) aangegeven dat ze hun instrument vooral moeten door ontwikkelen om in te zet-
ten bij verduurzaming van corporatiewoningen. 

 J PvdAGL 17 47/Gezondheid en 
duurzaamheid 

Kunt u een overzicht geven van alle lokale regelingen 
die er zijn/lokale maatregelen die genomen worden om 
inwoners te helpen met het besparen op hun energiere-
kening? Graag in het antwoord een onderscheid maken 
tussen eigenaren/huurders en grondgebonden wonin-
gen/appartementen (VvE’s).  

Woningeigenaren in grondgebonden woningen: 
- Lening 

- Stimuleringslening Duurzaamheid Ridderkerk 
- Energiebesparingslening voor particulieren (Warmtefonds) 
- Energiebesparingsbudget NHG – hypotheek (ophogen hypotheek t/m 106%) 
- Duurzame Monumenten lening 

-  Subsidie 
- ISDE-subsidie 

Woningeigenaren in appartementen: 
-  Lening 

- Stimuleringslening Duurzaamheid Ridderkerk 
- Energiebesparingslening voor VVEs (Warmtefonds) 

- Subsidie 
- SVVE-subsidie. 

Huurders in grondgebonden woningen en appartementen (in voorbereiding): 
- Opzetten Fixbrigade (aanbrengen besparende maatregelen hele woning). 

Huurders in grondgebonden woningen en appartementen (in uitvoering): 
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- Cv-optimalisatie (bekostigd uit SPUK-verlaging energierekening, uitgevoerd door 

installateurs van Wooncompas, WBV Slikkerveer en WBV Bolnes). 
- Energiecoaches en installatie besparende maatregelen. 

Huurders in grondgebonden woningen en appartementen (afgerond): 
- Kleine energiebesparende maatregelen. 

 J PvdAGL 18 54/Ruimtelijke ontwik-
keling, wonen en 
maatschappelijk vast-
goed 

Wat is de huidige status van het bouwproject aan de 
Blaak, wanneer worden de werkzaamheden naar ver-
wachting hervat en welke maatregelen zijn/worden er 
genomen om verrommeling van het straatbeeld tegen 
te gaan en om overlast (o.a. ingooien van ruiten) zoveel 
mogelijk te voorkomen?  

De sloopwerkzaamheden worden hervat, zodra er een goedgekeurd Bomenbescher-
mingsplan en Sloopveiligheidsplan is. Daarmee kan het college de bestuursdwang op-
heffen. De locatie is opgenomen in de controleronde van de BOA’s. Wooncompas heeft 
de afsluiting met hekken hersteld, zodat toegang wordt voorkomen. 

PvdAGL 19 54/Ruimtelijke ontwik-
keling, wonen en 
maatschappelijk vast-
goed 

De woningmarktafspraken zijn recent geactualiseerd. 
Dit is een collegebevoegdheid, maar in sommige ge-
meenten worden de afspraken voor ondertekening be-
sproken in commissieverband en kan de commissie het 
college ook zaken meegeven. Waarom is deze keuze in 
Ridderkerk niet gemaakt gelet op dit zeer belangrijke 
onderwerp en bent u bereid om de afspraken de vol-
gende keer wel eerst in commissieverband te bespre-
ken? 

De afspraken, die gemaakt zijn in het Regioakkoord Wonen regio Rijnmond 2022 en de 
Realisatieagenda regio Rijnmond, blijven binnen de kaders van reeds door de raad 
vastgesteld beleid. 
Mochten er voor nieuwe afspraken beleidskeuzes gemaakt moeten worden die tot de 
bevoegdheid van de raad behoren, dan zal het college de raad bij het maken van deze 
nieuwe afspraken betrekken. 

PvdAGL 20 54/Ruimtelijke ontwik-
keling, wonen en 
maatschappelijk vast-
goed 

Kunt u een update geven met betrekking tot de startno-
titie ‘Boomgaard’? Wanneer krijgt de raad deze naar 
verwachting voorgelegd? Wij dachten eerder begrepen 
te hebben Q1 2023, maar dat kwartaal is inmiddels 
voorbij.  

Voor het opstellen van de startnotitie is uit het oogpunt van zorgvuldigheid ook afstem-
ming met de provincie nodig. Dit vraagt tijd. 

 PvdAGL 21 Waarstaatjege-
meent/CBS 

De SES WOA score is in de periode 2015-2019 ge-
daald van 0,015 naar 0,001. Voor een SES score een 
opmerkelijk verschil Kunt u dat verklaren? 

Nee, dat kunnen we op dit moment niet verklaren. 

 PvdAGL 22  Het aantal unieke cliënten dat zorg ontvangt via PGB is 
50 t.o.v. van de 3480 die dat ontvangen via ZIN. Kunt u 
het verschil en de terugloop van PGB cliënten verkla-
ren? 

We hebben een ruim aanbod in ZIN, waar cliënten een keus uit kunnen maken. Daar-
naast bieden de Beleidsregels (sinds 2022) de klantmanagers Wmo meer handvatten 
om te kunnen beoordelen of een cliënt PGB vaardig is. 

 PvdAGL 23  Zou de regelgeving en informatieverstrekking rondom 
zorg via PGB de reden kunnen zijn dat nieuwe cliënten 
toch instemmen met ZIN?  

In de gemeente Ridderkerk zijn beide zorgvormen gelijkwaardig aan elkaar.  

 PvdAGL 24 Wlz verpleging en 
verzorging. 

Hoeveel mensen staan op een wachtlijst voor een Ver-
pleeghuis in Ridderkerk?  

Intramurale verpleeghuiszorg valt in onze regio ZHE/BAR onder de verantwoordelijk-
heid van het zorgkantoor CZ. Het zorgkantoor geeft na navraag aan dat ze dit regio 
breed en deels voor Ridderkerk inzichtelijk kunnen maken, maar niet op deze termijn.   

 PvdAGL 25  Hoeveel mensen staan ingeschreven bij Wooncompas 
en wat is de gemiddelde wachttijd voor een apparte-
ment? 

In de regio Rijnmond staan woningzoekenden ingeschreven bij Woonnet Rijnmond en 
niet bij de woningcorporaties. Er staan zo’n 100.000 woningzoekenden uit de regio  
Rijnmond ingeschreven voor sociale huurwoningen. Dit is niet gespecificeerd voor  
Ridderkerk. De wachttijd varieert tussen de 50 en de 60 maanden. De wachttijd voor 
appartementen is korter dan voor eengezinswoningen. 

 PvdAGL 26 Waarstaatjege-
meente/CBS 

Er is een opvallende daling van het aantal ouderen met 
een jaar inkomen tot €15.000. Kunt u dat verklaren? 
Is er een relatie met de opvallende daling van het aan-
tal inwoners met alleen lagere school? 

Deze informatie is afkomstig van het CBS. Wij hebben hier geen inzicht in. 
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 PvdAGL 27 Leefbaarheid Supermarkten worden beladen aan het begin en einde 

van de dag. Supermarkten staan in woonwijken en in-
woners ervaren soms overlast van het laden en lossen.  
A Welke openingstijden zijn toegestaan aan Super-
markten? 

In hoofdzaak zijn die conform de landelijke winkeltijdenwet, doordeweeks en zaterdag 
van 06:00-22:00. 

 PvdAGL 28 Leefbaarheid B Welke laad- en lostijden zijn toegestaan? De formele laad- en lostijden voor de supermarkten vallen onder het Activiteiten Besluit. 
Dat is de wet- en regelgeving omtrent milieuregelgeving w.o. geluid. Het activiteitenbe-
sluit stelt normaal het tijdvak van 07:00 – 19:00. 

 PvdAGL 29 Leefbaarheid C Welke tijden staan in de APV ten aanzien van ge-
luidsoverlast? 

Zie antwoord PvdAGL28. 

 PvdAGL 30 WMO Vervoer In de rijksbijdrage voor WMO-vervoer zit een bijdrage 
voor het meereizen van een helper van de cliënt.  
Klopt het dat de gemeente kosten in rekening brengt 
voor het meereizen van een helper van de cliënt? Zo ja, 
waar wordt dit aangegeven en gaat u dit beleid doorzet-
ten?  

Wanneer gebruikers van het Wmo-vervoer niet zelfstandig kunnen reizen, reist de be-
geleider gratis mee. Hiervoor geeft de gemeente een begeleiderspas af. 

 J PvdAGL 31 54/Ruimtelijke ontwik-
keling, wonen en 
maatschappelijk vast-
goed 

Wat is de huidige status van de bouw- en ontwikkel-
plannen bij Huys ten Donck? Wat wordt gedaan met de 
vervuilde grond? Wanneer worden omwonenden be-
trokken bij de plannen voor oa een evenementenloca-
tie?  

Op het landgoed wordt de Houtloods herbouwd. Men is bezig met plannen voor restau-
ratie van de tuin. Restauratie Tiendgebouw wordt voorbereid. 
Voor de Voortuyn geldt dat er wordt gewerkt aan afronding project herstel historische 
haven. Verdere planvorming is in ontwikkeling, maar daarvoor moet goed in beeld wor-
den gebracht op welke wijze met de vervuilde grond moet worden omgegaan. Voor rea-
lisatie van o.a. recreatieve paden en evenementenlocatie moet er eerst gesaneerd wor-
den. 

 J PvdAGL 32 43/ van TOZO naar 
Bbz 

Dertig zelfstandigen stroomden naar de bijstand.  
Hoeveel van deze zelfstandigen werkten in de schoon-
maak?   
Hoeveel zelfstandigen moesten van de gemeente hun 
bedrijf beëindigen?  
Deze mensen kunnen en willen veelal werken. Hoeveel 
mensen hebben inmiddels weer een betaalde baan of 
een bedrijf en wat heeft de gemeente daaraan bijgedra-
gen?  

In onze systemen zijn deze gegevens niet beschikbaar.   
De gemeente verplicht niemand om een bedrijf te beëindigen. 

 J PvdAGL 33 54/ Huishoudschool 
en St Jorisparochie 

Het herbestemmingsonderzoek Huishoudschool is uit-
gesteld.  
Er zijn al verkennende gesprekken met projectontwik-
kelaars voor het gebied geweest.  
Welke eisen stelt de gemeente ten aanzien van aange-
zicht of sloop RK kerk en Huishoudschool? Kunnen en 
willen projectontwikkelaars daaraan voldoen?  

Het herbestemminsonderzoek is in 2022 opgeleverd. 
Huishoudschool 
Voor de Huishoudschool heeft het bureau Crimson historians and urbanists alle onder-
delen met een hoge monumentale waarde in kaart gebracht. Deze kaders zullen voor-
waardes zijn bij een eventuele marktconsultatie, om te komen tot de transformatie naar 
een woongebouw.  
Sint Joriskerk 
De gesprekken over planvorming voor de Sint Joriskerk voeren wij met een gedele-
geerd opdrachtgever van het Bisdom, niet met projectontwikkelaars. 
Deze heeft kaders meegekregen rondom de planvorming. Deze kaders richten zich on-
der andere op de bouwhoogte en op behoud van cultuurhistorisch waardevolle elemen-
ten van het gebouw.  

 J PvdAGL 34 29/Cultuur, sport en 
groen 

Hoeveel geld is er met de nieuwe maaimaatregelen 
(gefaseerd maaien en maai-mei-niet-maand) bespaard 
in vergelijking met het oude maaibeleid? 

Er is geen geld bespaard. Het nieuwe maaibeleid houdt in dat steeds meer gazons 
(grasvelden, die 22 keer per jaar wordt gemaaid) worden ‘omgevormd’ naar kruidenrijk 
gras (grasvegetatie, die 2 of 3 keer per jaar wordt gemaaid). Qua kosten is dit vergelijk-
baar. Bij gazonmaaien hoeft het afgemaaide gras niet te worden afgevoerd.  
Bij kruidenrijk gras moet dit wel gebeuren. Deze afvoerkosten zijn echter aanzienlijk. 
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 J PvdAGL 35 9/Bestuur en (over-

heids)participatie 
Gaat dit jaar de lichtjesavond rond de christelijke feest-
dagen allerzielen en allerheiligen door op de begraaf-
plaats? 

De gemeente faciliteert ook dit jaar het evenement. Wij overleggen hiervoor met de or-
ganisaties, die voorheen de lichtjesavond mede organiseerden. Bij positieve reacties 
kan de lichtjesavond ook in 2023 doorgaan. 

 J PvdAGL 36 9/Bestuur en (over-
heids)participatie 

Is de burgemeester in gesprek met de organisatie van 
de diverse sinterklaasintochten over het uiterlijk van 
zwarte pieten en de mogelijke maatschappelijke bezwa-
ren? 

In verband met de wisseling van burgemeester heeft dit gesprek nog niet kunnen 
plaatsvinden. Dit gesprek zal tijdig worden gevoerd. 

 J PvdAGL 37 Financiën Zou u ons een overzicht kunnen sturen van de rentes 
(kort en lang) waartegen de gemeente Ridderkerk de 
laatste jaren en nu geld kan aantrekken (BNG, Water-
schapsbank en RABO)? 

Er zijn drie kortlopende leningen met een rentepercentage variërend van 2,82% tot 
3,25%. Deze worden uiterlijk in juli afgelost. 
Voor de langlopende leningen verwijzen wij naar bijlage 1. 
Op het moment dat er een langlopende lening moet worden afgesloten, worden er bij 
meerdere instanties offertes opgevraagd. 
Zij geven ons, op een door ons bepaalde dag en tijdstip, een tarief door. Dit tarief is ge-
baseerd op de op dat moment geldende marktrente en dus voor een beperkte tijd geldig 
(ongeveer 10 min). 
Het kan dus zo zijn dat het tarief de volgende dag of zelfs een half uur later al hoger of 
lager kan uitkomen. 

 J PvdAGL 38 35/ Basisvaardighe-
den 

Uit recent onderzoek blijkt dat mensen niet meer dur-
ven bellen.  
Bij Basisvaardigheden horen sociale vaardigheden. 
Wat wordt in Ridderkerk gedaan om de sociale vaardig-
heden te verbeteren en bij welke doelgroepen? 

Om een zo groot mogelijke doelgroep te bereiken is gekozen voor een integrale aan-
pak, waarbij informeel, non-formeel en formeel onderwijs op elkaar aansluiten. Hiervoor 
worden activiteiten ingezet, zoals taal, digitale vaardigheden, basisvaardigheden rich-
ting (vrijwilligers)werk, financiën en administratie en gezonde leefstijl. Om dit te berei-
ken wordt samengewerkt met o.a. de Stichting Lezen & Schrijven. 

 T PvdAGL 39 Programma 7/ Sociaal 
Domein 

Het middel is niet het doel. 
Onder ‘Wat hebben we bereikt"´ staan de zaken die de 
gemeente heeft gedaan. Het is een overzicht van gere-
aliseerde middelen. Is het ook mogelijk om een over-
zicht van behaalde resultaten te vermelden of worden 
de resultaten van de inzet van de gerealiseerde midde-
len niet gemeten?   

Behaalde resultaten zijn terug te vinden in de Bestuursrapportage Sociaal Domein. 

 J PvdAGL 40 38/ Schulddienstverle-
ning 

Welke verbeterpunten ziet u nog ten aanzien van de 
gemaakte Kwaliteitsslag? 
Wat wordt gedaan aan de vertraging van de doorlooptij-
den?  

De kwaliteitsslag zal verder geborgd worden door het inslijten van de nieuwe werkwijze. 
Hierdoor zal ook de vertraging in de doorlooptijden afnemen. 

 T PvdAGL 41 38/ Hulp in de Huis-
houding 

Hoeveel cliënten hebben op basis van de nieuwe indi-
catie minder uren huishoudelijke hulp ontvangen? Zijn 
mensen geïnformeerd hoe zij bezwaar konden aanteke-
nen en hoeveel mensen hebben dat gedaan? 

Omdat de manier van indiceren (resultaat naar inspanningsgericht) is gewijzigd, is het 
op basis van de gemeentelijke administratie niet mogelijk, om na te gaan of mensen er 
in uren op voor- of achteruit zijn gegaan. Na herindicatie is een reguliere aanvraagpro-
cedure doorlopen. Het wijzen op de mogelijkheid van bezwaar is hier onderdeel van. In 
de periode maart – oktober 2022 zijn 4 bezwaren ontvangen. 

 T PvdAGL 42 43/ loonkostensub-
sudies 

Welke ondernemingen hebben de afgelopen twee jaren 
voor meerdere personen loonkostensubsidie aange-
vraagd? En voeren deze organisaties taken uit voor de 
gemeente?  

Sinds 1 januari 2021 hebben 156 organisaties LKS ontvangen voor 192 cliënten van de 
BAR, waarvan 48 van Ridderkerk. 
NB: Het gaat om 222 plaatsingen, omdat 30 cliënten bij meerdere organisaties ge-
plaatst zijn.  
23 organisaties hebben in de periode 1-1-2021 tot heden voor 2 of meer cliënten van de 
BAR LKS ontvangen. 

 T PvdAGL 43 11/ BAR Bijdrage Project Helder Schrijven is uitgesteld. Wordt gezien het 
aantal afkortingen waardoor teksten onduidelijk worden, 
overwogen om deze te vervroegen? 

Dit project wordt gestart bij het ontstaan van de nieuwe organisatie. In de tussentijd 
worden er trainingen Helder schrijven aangeboden en bestaat voor medewerkers de 
mogelijkheid hun brieven voor te leggen aan/te sparren met onze taalcoaches.  
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 T PvdAGL 44 9/ Evenementen 

11/ dorpsmarketing 
20/ 

De raad heeft nog geen besluit genomen over wijze 
waarop inwoners betrokken worden bij beleid en ont-
wikkelingen. Toch wordt alvast het budget weggehaald 
bij de wijkoverleggen, budget bepaald voor nu weer een 
extra regisseur Feesten en Evenementen die werk gaat 
doen dat door een andere ambtenaar werd gedaan en 
er wordt een app ontwikkeld. 
A De raad lijkt zo voorbij te worden gelopen. Kunt u 
aangeven waarom dat in uw ogen niet zo is? 

Er is geen budget weggehaald bij de wijkoverleggen. Er is slechts sprake van een bud-
get neutrale verschuiving van twee budgetten. Deze budgetten volgen uit het college-
programma (actiepunten 88 en 111) en hebben betrekking op dorpsmarketing en de 
Uit-agenda. Uw raad heeft deze budgetten op 3 november 2022 beschikbaar gesteld 
door middel van de vaststelling van de 1e begrotingswijziging 2023.  

 T PvdAGL 45 9/ Evenementen 
11/ dorpsmarketing 
20/ 

B Blijft de functie van Evenementen coördinator? Ja. 
 

 T PvdAGL 46 12/ DFP Werkt! DFP Werkt is een arbeidspool die ingezet wordt om de 
instroom in de bijstand en uitstroom te bevorderen. 
A Hoeveel mensen uit deze pool zijn in vaste dienst ge-
komen van de bedrijven in de Dutch Fresh Poort? 

De eerste proeftuin is inmiddels opgestart, waarbij 15 mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt mee gaan draaien. DFP zet in op een uitstroom naar werk van 60%. An-
dere proeftuinen volgen in 2023/2024.  
 

 T PvdAGL 47 12/ DFP Werkt! B fungeert deze organisatie in de praktijk als uitzendbu-
reau cq flexibele schil voor de organisatie in de Dutch 
Fresh Poort? Waarom wel/niet 

DFP Werkt! Dit is een project en zorgt ervoor dat mensen met een afstand tot de ar-
beidsmarkt job ready gemaakt kunnen worden, voor het agro-logistieke cluster met be-
hulp van ontwikkelstraten.  
Er is geen sprake van een arbeidspool of functie van uitzendbureau. De mensen wor-
den aangereikt uit het bestand van de betrokken gemeenten. 

 T PvdAGL 48  Er is onderbezetting bij Vergunningverlening, Toezicht 
en Handhaving.  
A Wanneer en waarom is deze ontstaan?  

Dit is vooral begin dit jaar ontstaan door uitval en vertrek van medewerkers. In zeer 
korte is daardoor de capaciteit bijna gehalveerd. 

 T PvdAGL 49  B Wanneer is de raad hierover geïnformeerd? In het Uitvoeringsprogramma Omgevingsvergunningen wordt ingegaan op het capaci-
teitsvraagstuk (RIB 3 febr. 2023). Een deel van de onderbezetting, met name bij ver-
gunningverlening, is ontstaan na vaststelling van deze stukken.     

 T PvdAGL 50  C En kan aangegeven worden wat de maatschappelijke 
impact is van deze onderbezetting? 

Wij zorgen dat we blijven voldoen aan de wettelijke eisen en doen er alles aan om na-
delige de maatschappelijke gevolgen te voorkomen. De onderbezetting maakt dat we 
strak sturen op de prioriteiten.  

 T PvdAGL 51 22/ Doorgeschoven 
prestatie Pilot opko-
pen jongeren 

PvdAGL Groenlinks is groot voorstander van het opko-
pen van schulden waardoor onnodige incasso en deur-
waarderskosten kunnen worden voorkomen en inwo-
ners ontstresst.  
De Pilot Opkopen Schulden Jongeren voor een be-
perkte groep inwoners is na jaren nog steeds niet ge-
start. Deze jongeren worden ook ouder en hopelijk zijn 
hun schulden minder. Er zullen ook nieuwe jongeren 
voor in aanmerking komen.  
A wanneer worden de eerste schulden van jongeren 
opgekocht? 

De pilot is per 1 juni jl. van start gegaan. Na de aanmelding wordt er binnen 4 weken 
een intake gepland. Bij toelating tot de pilot wordt parallel aan de begeleiding het kre-
diet aangevraagd.  

 T PvdAGL 52 22/ Doorgeschoven 
prestatie Pilot opko-
pen jongeren 

B hoeveel jongeren die toendertijd in beeld waren om 
deel te nemen aan de pilot gaan nu daadwerkelijk deel-
nemen? 

Het is onbekend hoeveel jongeren toentertijd in beeld waren. 

 T PvdAGL 53 22/ Doorgeschoven 
prestatie Pilot opko-
pen jongeren 

C Hoeveel jongeren gaan deelnemen aan de pilot? Wij richten ons in eerste instantie op maximaal 20 jongeren, waarvoor we ook een bud-
get hebben gereserveerd. 
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 T PvdAGL 54 25/ jeugdzorg Graag een overzicht van de gemiddelde wachttijd van 

6.2 toegang tot wijkteam, jeugdhulp begeleiding, jeugd-
hulp behandeling 9en dagbesteding) perceel 1 /2 /3 /4 

Wachttijden is één van de kritische prestatie indicatoren (kpi), die vanuit de Jeugdwet 
gemeten wordt. Indien sprake is van wachttijden dan zijn aanbieders verplicht deze in-
formatie te verstrekken. De wachttijden verschillen per aanbieder. Voor meer informatie 
kunt u bijvoorbeeld een kijkje nemen op de website van een gecontracteerde aanbie-
der. 
Wachttijden kinderen en jongeren - Yulius. 
Bij de wijkteams Preventie en Ondersteuning en Zorg en Veilig is er geen sprake van 
wachttijden. 

 T PvdAGL 55 43/ Minimabeleid/ 
energietoeslag 

Er is een overschot veroorzaakt door eenmalige ener-
gietoeslag. Nog niet alle Ridderkerkers die ervoor in 
aanmerking komen hebben deze aangevraagd. Op 
welk moment en hoe attendeert u deze groep?  

Een deel van het geld is bedoeld voor de energietoeslag 2023, hiervan moet de rege-
ling nog bekend worden gemaakt.  
Over de regeling 2022 zijn mensen geïnformeerd via Social Media, de gemeentesite, de 
Blauwkai en maatschappelijke organisaties. Voor de nieuwe regeling zal dit ook op 
deze manier gaan en uiteraard ontvangt een deel van de groep de toeslag automatisch.  

 T PvdAGL 56 28/ Wonen Wijkoverleggen en buurtpreventie spreken over het toe-
genomen aantal daklozen in Ridderkerk.  
A Hoeveel daklozen heeft de gemeente in beeld? 

2. 

 T PvdAGL 57 28/ Wonen B Hoeveel thuislozen heeft de gemeente in beeld? Gemiddeld op jaarbasis zijn er 30 thuislozen in beeld. 

 T PvdAGL 58 28/ Wonen C Sinds 1 januari moet de gemeente mensen zonder 
adres inschrijven op een briefadres. Bijvoorbeeld het 
gemeentehuis. Hoeveel postadressen of briefadressen 
heeft de gemeente geregistreerd in 2022? 

2. 

 T PvdAGL 59 18/ onderwijs Er is aandacht voor eenzaamheid. Veel jongeren voe-
len zich eenzaam. Ze mogen niet meedoen of durven 
niet te zijn wie ze zijn.  
Wat wordt in Ridderkerk gedaan om pesten op school, 
online en op het werk te verminderen? 
Wat wordt gedaan om tolerantie, inclusiviteit en diversi-
teit op scholen en in de Ridderkerkse samenleving te 
bevorderen? 

Facet besteedt, binnen het door de gemeente gesubsidieerde aanbod veel aandacht 
aan het thema eenzaamheid. Facet heeft een uitgebreid aanbod aan voorlichtingen, die 
wij geven aan de groepen 7 en 8 en het voortgezet onderwijs. Voorlichting is altijd 
maatwerk, dus we gaan altijd met scholen in gesprek over de behoefte van een klas. 
Hier wordt de voorlichting op aangepast. 
De volgende voorlichtingen zetten we in, die raakvlakken hebben met onderstaande 
thema’s: 
- Voorlichting pesten; 
- Voorlichting cyberpesten; 
- Voorlichting sociaal media gebruik; 
- Voorlichting sexting; 
- Voorlichting LHBTI+. 
Daarnaast besteedt Facet ook online aandacht aan bovenstaande onderwerpen o.a. via 
de Instagram- en Facebookaccounts. 

 T PvdAGL 60 10/ Personele bezet-
ting 

Het Hulpteam Toeslagenouders bleek wekenlang niet 
of nauwelijks bereikbaar zowel telefonisch als per mail.  
Hoe gaat u voorkomen dat dit niet meer voorkomt? 

Dit was een korte periode aan de hand, met name vanwege langdurig ziekteverzuim en 
het nog moeten starten van nieuwe medewerkers. Er zijn nieuwe medewerkers gestart 
en er zijn nieuwe afspraken gemaakt met de medewerkers over de telefonische bereik-
baarheid en de beantwoording van mails.   
Verloop en ziekteverzuim onder medewerkers is helaas niet te voorkomen.  

 K PvdAGL 61 Historische Groen-
structuur  

Ridderkerk heeft ingezet om de monumentale en histo-
rische panden en aangezichten beter te beschermen.  
Het erfgoed van Ridderkerk wordt niet alleen gevormd 
door de panden maar ook door het groen om en tussen 
de wijken. Het historische open en groenbeeld staat on-
der druk door woningbouw en projectontwikkelaars.  
Welke integrale visie is er op het historische open 
groen in en rondom Ridderkerk en de kernen? 

Er is (nog) geen integrale visie op historisch openbaar groen in en rondom Ridderkerk 
en de kernen. 
Wel geeft het onderzoek cultureel erfgoed onderdeel begraafplaatsen zicht op de histo-
rische waarde van de groene inrichting van de twee begraafplaatsen. 
Daarnaast vormt de Groene Kaart de basis om de hoofdgroenstructuur en monumen-
tale bomen te beschermen. 
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 K PvdAGL 62 Personele bezetting Is de personele bezetting van klantmanagers inkomen 

en werk op orde? Hoe kan bevorderd worden dat elke 
inwoner met een Participatie uitkering weet wie zijn of 
haar klantmanager is of wordt? 

Het verloop onder klantmanagers inkomen en werk is gelukkig nog laag, wel is er in 
beide teams sprake van ziekte. In principe weet iedere inwoner wie zijn of haar klant-
manager is. Als dit niet meer duidelijk is voor de inwoner, kan deze persoon hierover 
bellen en hoort hij/zij wie de klantmanager is.  

 K PvdAGL 63 Armoede neemt toe Armoede neemt toe in 2024. Verschillende wijken staan 
nu al onder druk. Financiële problemen komen helaas 
nooit alleen. Het heeft invloed op de gezondheid en het 
ontwikkelperspectief van de kinderen. Wij kunnen ons 
voorstellen dat er daadkrachtig wordt ingezet op voor-
komen van deze effecten op de gezondheid en ontwik-
kelperspectief. Met welke organisaties wordt gekeken 
wat nodig is en wanneer worden de plannen gepresen-
teerd?  

Het aantal mensen dat in armoede leven, zal de komende jaren waarschijnlijk toene-
men. Samen met onze maatschappelijke partners, zoals Stichting Facet Ridderkerk, 
Voedselbank  
Ridderkerk, scholen, kerken en verenigingen bieden wij de nodige ondersteuning.  
De komende periode gaan we nieuw meerjarig minimabeleid opstellen, met specifiek 
aandacht voor de ondersteuning van kinderen in armoede en integrale onderwerpen, 
die het thema armoede raken: sport, gezondheid, onderwijs, schulden en financiële 
zelfstandigheid.  

R VVD 01 Algemeen / iedereen Veel dank voor jullie tijd voor de Commissie KAS-bij-
eenkomst, en de beantwoording van deze vragen.  

Graag gedaan. 

R VVD 02 p.17 Verkeer en Ver-
voer / Laadpalen 

Als een van de bereikte punten wordt genoemd: Het 
elektrisch (auto)rijden gefaciliteerd door het plaatsen 
van laadpalen. In de Laadvisie Ridderkerk (p.25) is dit 
opgenomen bij de actiepunten voor 2022. Welke an-
dere actiepunten uit de Laadvisie zijn gerealiseerd in 
2022?  

In 2022 is voornamelijk nog gewerkt aan acties die voor 2021 waren opgenomen in de 
Laadvisie. Vanwege de langere doorlooptijd (proces verkeersbesluit) van de aanvragen 
lopen deze werkzaamheden door in 2022.  
Dit komt mede door het spanningsveld tussen enerzijds de vraag naar laadpalen en an-
derzijds de bestaande parkeerdruk in de woonstraten. Dit leidt tot bezwaarschriften te-
gen de voorgenomen verkeersbesluiten. 
In 2022 zijn de locaties voor laadpalen bepaald en is hiervoor het verzamelverkeersbe-
sluit vastgesteld.  
Daarnaast zijn data gestuurde laadpalen in voorbereiding. Hiermee kunnen we, de ko-
mende 5 jaar, proactief reageren op de groei van elektrische voertuigen.  
De acties die in de Laadvisie voor 2022 zijn opgenomen, worden doorgeschoven naar 
2023 en 2024. 

R VVD 03 p.42 / p.120 / p.134 
Opvang Oekraïners  

Het saldo ‘Te ontvangen bedragen’ op 31-12-2022 aan 
Kosten en vergoeding opvang Oekraïners is (p.120): 
3.641.227. Gemaakte kosten zijn 2.283.878 (p.134) en 
daarmee blijft “over” -> 1.357.49 (p.42 en p.6) in 2022. 
Wat gebeurt er met dit ‘overgebleven’ bedrag ad. 
1.357.349 in 2022? 

Dit bedrag vloeit terug in de algemene reserve. 

R VVD 04 p.42 / p.120 / p.134 
Opvang Oekraïners 

Uit beantwoording van art.41 vragen van de Christen-
Unie op 5 mei 2022 blijkt dat u verwachtte dat dit onder 
een SPUK-regeling zou gaan vallen. Is dat inmiddels/ 
wordt dat van toepassing?  

Ja, dit valt onder een SPUK-regeling zonder terugbetaalverplichting. 

R VVD 05 p. 42 / p. 120 / p.134 
Opvang Oekraïners 

Zo niet - > als dit bedrag volgens het raadsvoorstel aan 
de Algemene Reserves wordt toegevoegd, zou de VVD 
het wellicht willen laten oormerken als een bestemde 
reserve. Technische vraag: is dit überhaupt mogelijk, 
en zo ja, hoe?  

Het bestemmen van het jaarrekeningresultaat is een bevoegdheid van de gemeente-
raad. 

R VVD 06 p.65 / Voorziening du-
bieuze debiteuren 

Welke groei van de voorziening dubieuze debiteuren 
verwacht u met het oog op aankomende omstandighe-
den (p.4 Kaderbrief: Toenemende armoede)?  

De voorziening dubieuze debiteuren wordt gewijzigd aan de hand van de hoogte van 
het saldo openstaande posten aan het eind van het boekjaar, waarbij vorderingen ou-
der dan 1 jaar in principe aangemerkt worden als (gedeeltelijk) dubieus. De voorziening 
is niet gebaseerd op een prognose. 

R VVD 07 p.72 Risicoprofiel en 
maatregelen / BAR 
Organisatie 

Bij vijf risico’s uit de top tien wordt BAR-organisatie als 
maatregel genoemd bij de beheersing van de risico’s. 
Dit terwijl de op handen zijnde reorganisatie zelf ook 

In de paragraaf risicobeheersing en weerstandsvermogen voor de Begroting 2024 van 
de BAR-Organisatie nieuwe stijl wordt een risicoprofiel van de BAR-organisatie opgeno-
men. 
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G.  Nr.  Bladzijde / onderwerp Vraag Antwoord 
een risico vormt. U geeft aan dat de projectrisico’s 
voortvloeiend uit de op handen zijnde reorganisatie van 
de BAR-organisatie in deze analyse nog niet uitgewerkt 
zijn, omdat deze nog niet te kwantificeren zijn. Per wan-
neer verwacht u deze risico’s te kunnen duiden in de 
‘volgende bestuurlijke verslaglegging onder project 
nieuwe organisaties 2024.’ (p.73)?  

Dit risicoprofiel is een momentopname, opgesteld in mei/juni 2023 en zal zoveel als mo-
gelijk op dit moment kan, ingaan op de risico’s van de ontvlechting/reorganisatie.  
 

R T VVD 08 p. 14 Update Laadvi-
sie 

In de Laadvisie wordt bij de actiepunten (p.25) be-
noemd dat de laadvisie en het laadbeleid in 2023 geüp-
datet worden met o.a. ontwikkelingen (stads)logistiek, 
OV-busvervoer en vrachtvervoer op hubs. Wat is de 
planning voor deze update? 

Voor stadslogistiek wordt momenteel een onderzoek uitgevoerd naar de impact en mo-
gelijkheden voor Ridderkerk. Voor busvervoer is op dit moment geen behoefte aan 
laadfaciliteiten in Ridderkerk. Voor vrachtvervoer wordt momenteel voor Dutch Fresh 
Port onderzocht wat de mogelijkheden zijn, voor alternatieve brandstoffen. 

R T VVD 09 p.15 Vluchtelingen-
boot  

Uit eerdere berichtgeving is gebleken dat de vluchtelin-
genboot als voorziening blijft tot en met juli 2023. Uit de 
Turap blijkt dat de vluchtelingeboot tot minimaal sep-
tember 2023 blijft liggen. Tot wanneer blijft deze voor-
ziening volgens uw huidige planning in stand?  

Zie antwoord op vraag LR.14. 

R T VVD 10 p. 38 Overzicht inves-
teringen / Muziek-
school naar nieuw-
bouw Loods-Gooth 

Waar vinden we de financiële gevolgen aangenomen 
Raadvoorstel nieuwbouw Muziekschool in nieuw Jon-
gerencentrum Ridderkerk? 

De financiële gevolgen van het besluit wordt opgenomen in de 2e tussenrapportage. 

R T VVD 11 p. 34-38 Overzicht In-
vesteringen  

U presenteert dat de investeringen van bijv. Centrum 
Deelgebied 2 Sint Jorisplein uitvoer en Dillenburgplein 
in 2023 gaan plaatsvinden. Hoe realistisch is dat?  

Dit is inmiddels niet meer realistisch. Voor beide plannen gelden dat grote investeringen 
vanaf 2024 plaats gaan vinden. Voor Centrum deelgebied 2 zullen wel kosten voor de 
voorbereiding worden gemaakt.  

R T VVD 12 Bijlage 2, derde pa-
gina: Toezegging 
3349 

Toezegging 3349 is gedaan op verzoek van de VVD 
fractie, niet van Partij18 PLUS (zie ook verslag van de 
raad 23 maart 2023) – kan dat gewijzigd worden? 

Dit is gewijzigd. 

R K VVD 13 C. Pag.8 Repressief 
toezicht  

Klopt het dat de gemeente met het saldo van baten en 
lasten zoals gepresenteerd in de Turap 2023 in aan-
merking komt voor repressief toezicht van de provincie?  

Dat klopt. 

R K VVD 14 Idem ->  
C. Pag.8 Repressief 
toezicht 

U geeft meerdere zgn. ‘winstwaarschuwingen' af:  
Onder andere op p.2: ‘Naast de nog steeds sterke infla-
tie is sprake van financiële krapte en een beperkte be-
schikbare personele capaciteit. Door druk op de ar-
beidsmarkt zullen niet alle (investerings)projecten vol-
gens planning gerealiseerd kunnen worden. Dat vraagt 
om het maken van keuzes en (her)prioritering.’  
p.6: ‘Gelet op de komende reorganisatie zullen er ook 
keuzes gemaakt moeten worden hoe we onze capaci-
teit het beste kunnen gaan verdelen.’  
Hoe gaat u naar aanleiding hiervan, en de gevolgen 
van het zgn. ravijnjaar prioriteiten stellen binnen de ge-
plande investeringen (5 mio per jaar) uit het coalitiepro-
gramma, en hoe gaat u de raad hierin betrekken?  

De voortgang van het collegeprogramma en het saldo van de begroting worden continu 
gemonitord en besproken in het college. Mochten er zich wijzigingen voordoen in de in-
vesteringsstaat (planning), dan wordt dit ter besluitvorming aan u voorgelegd, middels 
de reguliere P&C-cyclus. 
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